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Pentru ridicarea nivelului 
sesiunilor sfaturilor populare comunale

De curînd, un corespondent al ziarului 
nostru ne-a informat despre felul cum 
s-au desfășurat lucrările sesiunii sfa
tului popular cdmunal Balinț din regiunea 
Timișoara, care- a avut loc In luna martie. 
In scrisoarea sa, corespondentul arăta că 
această sesiune reprezintă un model de 
felul cum trebuie pregătită, organizată și 
ținută o sesiune. Sesiunea a fost anun
țată cu 10 zile înainte, astfel ca deputății 
și invitații să se poată pregăti pentru a 
participa activ Ia discuții și la adoptarea 
hotărîrilor. Ordinea de zi care a cuprins 

||in raport al comitetului executiv cu pri
vire la activitatea desfășurată pentru pre
gătirea muncilor agricole de primăvară 
a fost stabilită din timp, rapoartele și 
corapoartele au fost pregătite cu seriozi
tate. Avînd asigurate aceste calități de 
bază, sesiunea a permis deputaților și 
invitaților să-și spună cuvîntul în proble
mele discutate și să facă propuneri con
crete. Hotărîrile adoptate cu acest prilej 
au răspuns celor mai arzătoare probleme 
din viața comunei.

In legătură cu pregătirea și desfășu
rarea sesiunilor sfaturilor populare comu
nale se mai pot enumera încă multe 
exemple asemănătoare, ceea ce dovedește 
cu prisosință contribuția deosebită pe 
care o aduc sesiunile la îmbunătățirea 
activității sfaturilor populare comunale.

Este firesc ca o sesiune pregătită și 
organizată temeinic și din timp să ducă 
la dobîndirea de rezultate pozitive în 
muncă, deoarece sesiunea constituie pen
tru sfaturile populare comunale un fac
tor deosebit de important pentru ridicarea 
muncii lor la un nivel mai înalt.

In desfășurarea sesiunilor sfaturilor 
populare comunale se constată însă și o 
serie de lipsuri care provin din slaba 
preocupare a comitetelor executive respec
tive față de această problemă. Aceasta 
face ca uneori sesiunile să nu-și atingă 
scopul, să nu ducă la îmbunătățirea 
muncii sfaturilor populare respective. Așa 
se întîmolă de pildă. în comunele Lipă- 
nesti, raionul Ploești, Stnîmba, raionul 
Mihăilești. Ferești, raionul Codăești. De 
această situa’ție sînt răspunzătoare și co
mitetele executive ale sfaturilor populare 
din raioanele respective care nu s-au o- 
cupat în mod temeinic de sprijinirea și 
pregătirea sesiunilor sfaturilor populare 
comunale.

Lipsurile în pregătirea, organizarea și 
desfășurarea sesiunilor sfaturilor populare 
comunale pot și trebuie să fie lichidate. 
Activitatea practică a majorității sfaturi
lor populare comunale din țara noastră 
dovedește prin nenumărate fapte că ele 
au suficiente forțe și posibilități pentru 
a organiza cu grijă sesiunile.

Pentru ridicarea muncii lor la un nivel 
tot mai înalt, comitetele executive ale sfa
turilor populare comunale au datoria să 
stabilească ordinea de zi a sesiunilor, 
finind seama de sarcinile politice și eco
nomice cele mai urgente din perioada res
pectivă. De asemenea, ele trebuie să țină 
seamă de propunerile și sugestiile deputa
tion comisiilor permanente și ale țărani
lor muncitori în problemele cele mai im
portante pentru comuna respectivă. Ast
fel, pe ordinea de zi a sesiunilor ce au loc 
în perioada actuală trebuie să figureze cu 
precădere problema efectuării la timp și 
conform regulilor agrotehnice, a muncilor 
agricole de primăvară. Sesiunile trebuie 
să analizeze, de asemenea, felul cum se 
desfășoară munca cultura.l-educativă de 
masă, pregătirea adunărilor populare pen

tru stabilirea autoimpunerii pe anul în 
curs, acțiunile de înfrumusețare și buna 
gospodărire a comunelor, etc. Ordinea de 
zi odată stabilită, trebuie anunțată din 
vreme deputaților pentru ca aceștia să se 
poată pregăti.

In vederea bunei desfășurări a sesiunii, 
comitetele executive ale sfaturilor popu
lare trebuie să acorde o atenție deosebită 
alcătuirii rapoartelor și corapoartelor. 
Rapoartele trebuie să fie rod al muncii în
tregului comitet executiv, să analizeze în 
spirit critic și autocritic problema respec
tivă. In același spirit trebuie întocmite și 
corapoartele de către membrii comisiilor 
permanente.

Perioada de pregătire a sesiunilor tre
buie folosită din plin pentru atragerea 
maselor țărănimii muncitoare la o parti
cipare intensă la activitatea sfaturilor 
populare comunale, la îmbunătățirea 
muncii comitetelor de cetățeni și a comi
siilor de femei. înainte de ținerea sesiu
nilor, este necesar să fie organizate con
sfătuiri între deputați și alegători în 
cadrul cărora să se discute problemele 
cuprinse în ordinea de zi a sesiunii.

Pregătind sesiunile, comitetele execu
tive ale sfaturilor populare comunale au 
datoria să acorde o atenție deosebită în
tocmirii proiectelor de hotărîri. Acestea 
trebuie să cuprindă sarcini concrete pen
tru comitetul executiv, comisii permanente 
și deputați. In sesiune proiectele de hotă
rîri sînt îmbogățite ți definitivate ca 
urmare a propunerilor făcute de deputați.

Hotărîrile odată adoptate, constituie 
baza activității pentru perioada imediat 
următoare a sfaturilor populare respec
tive. Pentru aceasta hotărîrile trebuie 
popularizate larg în masa țăranilor mun
citori. Organizarea de conferințe la cămi
nele culturale, întîlnirile între deputați și 
alegători, gazetele de stradă, sînt mij
loace de care dispun comitetele executive 
ale sfaturilor populare comunale pentru 
popularizarea în rîndurile țăranilor mun
citori a hotărîrilor adoptate în sesiune. 
Procedînd în acest fel, comitetele execu
tive ale sfaturilor populare comunale asi
gură participarea maselor țărănimii mun
citoare la activitatea pe care o desfă
șoară.

In scopul creșterii continue a nivelului 
sesiunilor sfaturilor populare comunale 
comitetele executive ale sfaturilor popu
lare raionale au datoria să acorde o 
mai mare atenție și un sprijin efectiv sfa
turilor populare comunale în organizarea 
sesiunilor.

Preocuparea ca sesiunile sfaturilor 
populare comunale să se țină cu regulari
tate și la un nivel corespunzător sarcini
lor din perioada respectivă, transformarea 
sesiunilor într-un mijloc de întărire a 
legăturii sfaturilor populare comunale cu 
masele țărănimii muncitoare, sînt sarcini 
de a căror îndeplinire comitetele executive 
ale sfaturilor populare raionale și regio
nale sînt direct răspunzătoare.

Sprijinite temeinic de comitetele execu
tive ale sfaturilor populare raionale și 
regionale, comitetele executive ale sfatu
rilor populare comunale sînt datoare să 
se ocupe cu mai multă atenție de pregă
tirea și organizarea sesiunilor, pentru a 
face din acestea o tribună a criticii și 
autocriticii, un însemnat mijloc de atra
gere a maselor țărănimii muncitoare la 
conducerea treburilor obștești, pentru 
ridicarea muncii sfaturilor populare 
comunale la nivelul sarcinilor ce le stau 
în față.

Din Republica noastră, Populară
* w * «

Hotărîrea adunării populare
HUȘI (de la corespondentul nostru). De 

curînd a avut loc în comuna Duda, din ra
ionul Huși, o adunare populară a țăranilor 
muncitori, cu care prilej s-au stabilit lucră
rile ce vor fi efectuate în acest an prin au- 
toimpunere.

După ce a fost prezentată darea de seamă 
a comitetului executiv, numeroși țărani mun
citori au luat cuvîntul și au făcut propuneri 
asupra lucrărilor ce vor trebui realizate în 
acest an. Gh. Bumeșu, Constantin Darie, 
V. Busuioc, Ilie Pîrvan și alți țărani munci
tori au propus ca în acest an să se constru
iască prin autoimpunere un local nou pen
tru căminul cultural. Adunarea populară a 
aprobat această propunere.

In cadrul adunării populare, Dumitru 
Gheorghiu, Ion Burcă, Constantin Paladi, 
Vasile Darie și alți săteni și-au plătit pe 
loc sumele ce le-au fost fixate prin autoim
punere.

Construcția căminului cultural a început 
imediat după adunarea populară. Pe șantier 
au fost depozitate primele materiale: 27 
m. c. lemn. 20 m. c. piatră și alte materiale 
de construcție.

„Magazinul mobil"
TIMIȘOARA (de la corespondentul nos

tru).— Din cînd în cînd, în gara Timișoara 
poate fi văzut un tren puțin obișnuit. După 
ce în vagoanele lui se încarcă tot felul de 
produse alimentare și industriale, el se în
dreaptă spre Teregova, Armeniș și alte stații 
unde locuiesc numeroase familii de ceferiști. 
Sînt vagoane-magazin sau. cum numesc 
oamenii acest tren, „magazinul mobil" ce 
aprovizionează cu mărfuri muncitorii cefe
riști din stațiile depărtate de centrele indus
triale.

„Magazinul mobil", înființat de serviciul 
T.A.C.F. al regionalei C.F.R. din Timișoara, 
a desfăcut numai într-o perioadă de trei luni 
mărfuri în valoare de peste 447.000 lei.

„Ziua păsărelelor"
BACĂU (de la corespondentul nostru).— 

Cu puțin timo în urmă pionierii din orașul 
Piatra Neamț au sărbătorit „Ziua păsărele
lor”. Cu această ocazie la Casa Pionierilor 
din oraș a vorbit profesorul Florin Grama 
despre semnificația acestei sărbători, arătînd 
între altele care este aportul păsărilor in lup
ta omului contra dăunătorilor la plante în 
general și la pomi în special.

Pionierii și școlarii din oraș au instalat a- 
poi în pomii din livada Casei Pionierilor pes
te 30 căsuțe și o „cantină" cu diferite semin
țe pentru păsărele.

După un program artistic, care a încheiat 
festivitatea, a urmat „carnavalul păsărelelor".

Plicuri cu tipare de modele
Desenatorii au trecut aproape în fiecare 

zi pragul bibliotecii Institutului de Docu
mentare Tehnică. Aici au studiat cu atenție, 
timp de 5 luni de zile, diferite reviste de 
specialitate romînești și sovietice, itupă te
meinica documentare a colectivului secției a 
8-a de desen, din cadrul cooperativei mește
șugărești „Deșteptătorul", căci despre aceas
ta este vorba, au fost întocmite șase modele 
de lenjerie și îmbrăcăminte pentru copii și 
două modele pentru femei.

ALodelele au servit apoi la executarea unor 
tipare în mărimea naturală a modelelor, ce 
urmează a fi puse la dispoziția gospodinelor 
în plicuri speciale. Plicurile vor mai cuprin
de instrucțiuni detailate cu ajutorul carora 
chiar gospodinele fără cunoștințe în materie 
de croitorie pot confecționa singure modelul 
ce-1 doresc, un jurnal de mode și un supli
ment cu „sfaturi practice" pentru gospodine.

In întâmpinarea zilei de 1 Mai
O inițiativă care reînvie

S-au scurs de atunci vreo 3 ani. In adunarea generală, comuniștii din schela 
Boldești, ca totdeauna în frunte, își asumară o nouă sarcină. Inițiativa lor de a aplica 
în mod organizat metodele sovietice înaintate a țîșnit ca o flacără vie în Întrecere.

— Vom aplica, în mod organizat toate metodele s'ovietice care aduc sporuri 
de producție, au spus atunci comuniștii... Și roadele acestei chemări nu au întîrziat 
a se arăta. La toate sondele s-au aplicat metoda Voroșin, metoda graficului orar, ca 
și alte metode sovietice care îmbunătățeau mereu tehnologia forajului și extracției în 
schelă, contribuind la mărirea producției de țiței.

Intre timp însă, metodelor de muncă cunoscute în perioada aceea li s-au adău
gat altele izvorîte din studiul celor mai noi cuceriri ale științei sovietice precum și 
din bogata experiență pe care au acumulat-o sondorii din Boldești la locul lor de 
muncă.

S-a născut metoda forajului rapid, a forajului cu apă și cu noroi tratat cu căr
bune de Sărmășag ; s-a născut metoda recuperărilor secundare și multe altele. Iniția
tiva comuniștilor din schela Boldești, care intre timp începuse să fie dată uitării, 
trebuia să-și reînoiască obiectivele.

*
Martie 1955. Din nou s-au adunat comuniștii pentru a se sfătui asupra ceea ce 

aveau de făcut în etapa întrecerii sociali ste în cinstea zilei de 1 Mai.
Obiectivul principal al întrecerii, așa cum a reieșit din dezbaterile adunării, era 

mărirea productivității muncii. Și pentru realizarea acestui obiectiv reluarea propriei 
lor inițiative de a aplica organizat si permanent, în toate sectoarele schelei Boldești 
metodele sovietice, precum și metodele și inițiativele sondorilor fruntași ai schelei, 
constituia un ajutor prețios.

Cuvintele rostite cu hotărîre în adunarea comuniștilor devin pe zi ce trece 
fapte care încununează cu succes munca sondorilor din Boldești.

Astăzi nu numai brigăzile lui Gh. Dumitru sau Ion Nicorescu aplică metoda 
tubării sondelor cu coloană unică. Nu numai Gh. Savu sau Constantin Păduraru fo
rează după metoda sovietică de folosire rațională pe talpă a sapei de foraj — ci toți 
sondorii schelei. In sectorul „Intervenții", toate brigăzile aplică metoda Eroului Muncii 
Socialiste Dumitru Arjan.

Să ne oprim puțin în sectoarele schelei și să urmărim roadele aplicării Iniția
tivei comuniștilor. La foraj: munca la lucrăriie de suprafață a fost organizată pe 
brigăzi complexe. Acestea execută toate lucrările de montaj și transporturi reușind să 
reducă cu 8 zile timpul de montare la fiecare sondă.

Prin forajul cu apă și cu cărbune viteza comercială la săpat s-a ridicat la 4300 
metri lunar de fiecare granic. Productivitatea muncii pe oficiul de foraj Boldești a 
crescut cu cca. 40 la sută față de sarcina planificată, iar prețul de cost a fost redus 
în medie cu 10 la sută sub indicele de plan. Ca o Încununare a inițiativei comuniștilor 
în întrecerea în cinstea zilei de 1 Mai, sînt cele 5 sonde forate — predate exploatării 
în cursul lunii martie.

La extracții: brigada nr. îl Podeni, condusă de Inginerul Gh. Brezan și de 
brigadierul Petre Sogodel, aplicînd metoda studiului tehnologic al sondelor, metoda 
Voroșin și altele, a reușit ca la sonda lor, pusă recent în producție, să depășească 
planul de extracție pe o lună cu 5,33 la sută. Prin aplicarea acestor metode, brigăzile 
sondorilor Ion Plăiașu, Stoica Dobre, etc., au dat sute de tone de țiței peste plan.

In sectorul de intervenții, în atelierul mecanic, la oficiul gaze-compresoare sau 
Ia recunerări secundare, avîntul întrecerii socialiste însuflețește de asemenea pe mun
citori Inițiativa comuniștilor din schela Boldești trece de la om la om, din sondă 
în sondă.

Mereu înainte spre îndeplinirea s! depășirea sarcinilor cincinalului, vorbesc 
parcă realizările sondorilor, îndrumați de cei mai înaintați muncitori din schelă — 
comuniștii.

PAULA GEBER 
corespondentul „Romtniei libere*  

In regiunea Ploețti

Pentru titlul de „cel mai bun agronom11
Inginerii și tehnicienii a- 

gronomi din Regiunea Auto
nomă Maghiara participă cu 
multă însuflețire la lupta 
pentru sporirea producției- șl 
dezvoltarea creșterii anima
lelor. Inginerul Elec Pakot 
de la gospodăriți agricolă 
„Gheorghe Doja" din comu
na Acățari a chemat la în
trecere pe toți inginerii și 
tehnicienii agronomi din ra
ionul Tg. Mureș pentru ob
ținerea titlului de cel mai bun 
agronom. El s-a angajat, în
tre altele, să extindă meto
dele înaintate agrotehnice, 
gospodăria să depășească pro. 
ducțiile la culturile planifi
cate, să organizeze o casă

laborator, să introducă con- 
veerul verde, să facă culturi 
duble pe 4 ha. etc.

In raionul Sf. Gheorghe, 
unul din cei mai activi in
gineri agronomi este Carol 
Szasz de la punctul agricol 
Boroșneu Mare. El se află 
permanent în mijlocul țăra
nilor muncitori, îndrumîndu-1 
să folosească fiecare clipă 
pentru lucrările de primă
vară. Urmînd îndrumările 
sale, țăranii muncitori au exe
cutat la timp multe din în- 
sămînțările de primăvară. 
După îndrumările date de in
ginerul agronom, colectivis
tul Carol Kiss din Micfalău 
a introdus furajarea rațio

nală la vaci, reușind să spo
rească producția medie zil
nică de lapte cu 8 litri de fie
care vacă.

Inginerii agronomi ajută 
gospodăriile agricole colecti
ve și pe țăranii muncitori să 
folosească metodele înaintate 
la însămînțări. inginerul a- 
gronom Zoltan Nagy de la 
S.M.T. — Miercurea Nirajului 
a sprijinit pe colectiviștii din 
Sîngeorgiu de Pădure să în
ceapă însămînțările pe tere
nurile zvîntate și le-a ară
tat cum să facă grăpatul se
mănăturilor și arăturilor de 
toamnă, cum să însămînțeze 
în cuiburi așezate în pă
trat. (Agerpres)

Prfn întreprinderile care au îndeplinit cincinalul

însuflețiți de realizările obținute, muncitori!, Inginerii șl 
tehnicienii din aceste întreprinderi continuă cu avînt lupta 
pentru creșterea producției și productivității muncii, pentru 
reducerea prețului de cost și îmbunătățirea calității produ
selor.

★

★ *

* ★

*

București, 
fabricarea 
tip E. M. 
Ea obține

Cu fiecare zi care trece crește numărul întreprinderilor 
din țară care raportează îndeplinirea sarcinilor cincinalului. 
Rod al muncii pline de însuflețire a colectivelor de muncă, 
aceste succese reprezintă o contribuție de seamă la dez
voltarea economică a țării noastre.

. Tov. Stela Cîrjoiiu, 
muncitoare fruntașe în 
secția I-a Radio la fa
brica „Electromagne
tica" din 
lucrează la 
aparatelor 
541 „I Mai".
în medie o depășire a 
normei de 60 ia sută.

„Cît mai multe fire 
peste pian". Animată 
de această hotărîre, 
tov. Ana Ursu din sec
ția preparație a fabri
cii „Industria Bumba
cului A" din Capitală 
își depășește zilnic 
sarcinile de plan cu 
12 la sută.

>1
strungului.

Foto : MIHAI POPESCU

Cinstind memoria 
marelui Lenin

Ședînță festivă la Academia R.P.R.

Academia R.P.R. organizează astăzi 20 
aprilie ora 17, o ședință festivă consacrată 
aniversării a 85 de ani de la nașterea ma
relui geniu al omenirii progresiste — V. L 
Lenin. . ’>

Cu acest prilej vor conferenția:
— Acad. prof. Traian Săvulescu: „V. L 

Lenin și opera lui".
— Acad. I. S. Gheorghiu: „Principiile lenh 

niște ale industrializării socialiste".
— Prof. A. Joja : „V. I. Lenin despre com

baterea idealismului în știință".
— Prof. V. Cheresteșiu: „V. I. Lenin fău« 

ritorul politicii externe de pace a U.R.S.S.".
Ședința va avea loc în sala Acadetfiiel 

R.P.R. din Calea Victoriei nr. 125. ,
(Agerpres)

Adunarea festivă 
de la uzinele „Mao Țze-dun"
In sala spațioasă a clubului lor, gătită de 

sărbătoare, s-au strtns ieri muncitorii, tehni
cienii și funcționarii uzinelor „Mao Țze-dun“ 
din Capitală

Privirile lor se îndreptau spre chipul drag 
al marelui Lenin, expus pe fond roșu în par
tea de sus a scenei. De o parte și de alta' a 
tabloului cifre majuscule : 1870—1955. Pe o 
lozincă mare așezată în afara mesei prezidiu
lui scrie: „Sub steagul atotbiruitor al ideilor 
leninismului, cauza păcii, democrației și so- 
cialismului va triumfa în lumea întreagă".

Intr-o atmosferă sărbătorească tov. Petra 
Budeanu declară adunarea festivă deschisă 
și dă cuvîntul tov. Gh. Dlncea, membru în 
biroul comitetului P.M.R. al raionului Lenin, 
care face o caldă expunere asupra vieții și 
activității lui Lenin, subliniind că ideile le
ninismului au biruit în rîndul a sute de mi
lioane de oameni ai muncii din lumea în
treagă.

Vorbitorul a arătat cum partidul și statul 
nostru democrat-popular, urmînd învățătu
rile marelui Lenin, înfăptuiesc industriali
zarea socialistă a țării, dezvoltînd cu precă
dere industria grea, transformă viața țără
nimii noastre muncitoare, construind socia
lismul la sate.

„Uzinele „Mao Țze-dun", a spus între al
tele tov. Dincea. sînt mîndria poporului nos
tru muncitor, ele construind utilaje și con
strucții metalice grele, necesare industriei 
transporturilor, construcțiilor, etc."...

Vorbitorul mai arată că în trimestrul I 
al anului acesta, prin munca însuflețită a 
mii de muncitori și tehnicieni, planul produc
ției globale al uzinei a fost realizat în pro
porție de 106,3 la sută, iar al producției mar
fă, valori constante, în proporție de 117,7 la 
sută.

După conferință a urmat un program 
artistic prezentat de artiștii Teatrului da 
Operetă.

In regiunea Cluj

CLUJ (de la corespondentul nostru); 
Oamenii muncii din regiunea Cluj participă 
cu însuflețire la adunările festive ce se des
fășoară pentru a cinsti memoria lui Vladimir 
Ilici Lcnin. La o astfel de adunare, au par
ticipat ieri după amiază cadrele didactice si 
studenții de la Institutul Politehnic Cluj. Cu 
acest prilej a vorbit despre viața și lupta 
marelui Lenin, tov. Gh. Surpat, șeful cate
drei de economie politică de la acest Insti
tut.

Adunări asemănătoare au loc și Ia sate. 
Astfel la’ adunarea organizată în centrul d® 
raion Sărmaș au participat peste 300 de per
soane. A luat cuvîntul tov. Mitrofan Sîntămă- 
rean, șeful secției de propagandă și agitație 
a comitetului raional de partid Sărmaș, care 
a dezvoltat expunerea „V. I, Lenin marele 
geniu al omenirii progresiste". In cuprinsul 
regiunii Cluj a început să se ruleze o serie 
de filme închinate întemeietorului primului 
stat socialist din lume. Astfel la cinemato
graful Maxim Gorki din Cluj rulează filmul 
„Pagini istorice", iar filmul „Neuitatul an 
1919“ rulează în mai multe centre din raion 
și în comunele Florești, raionul Cluj. Sîn- 
giorz-Băi, raionul Năsăud, Reteag raionul 
Dej.

In același timp o caravană cinematogra
fică străbate mai multe comune din raionul 
Gherla prezentînd în fața țăranilor munci
tori filmul „Lenin în Octombrie".

—*-<>■* —

Protestul 
ziariștilor din București 
în legătură cu catastrofa 

avionului indian
In cadrul unei adunări case a avut loc 

marți după amiază, ziariștii din Capitală au 
protestat împotriva actului de sabotaj preme
ditat pus la cale de imperialiștii americani 
și slugile lor ciankaișiste, căruia i-au căzut 
victimă și un grup de ziariști chinezi, un zia
rist polonez și unul austriac, care plecau la 
Conferința țărilor asiatico-africane de la 
Bandung.

Adunarea a adoptat o moțiune pe care a 
trimis-o Organizației Internaționale a Ziari
știlor. Au fost trimise telegrame de condo
leanțe Asociației Ziariștilor din întreaga Chi
nă, Uniunii Ziariștilor Polonezi și Ziarului 
„Oesterreichische Volkstimme" din Austria,

f I t
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MODELE NOI DE CONFECȚII PENTRU COPII

In comuna Bîrca din 
raionul Segarcea. exis
tă o mică uzină elec
trică. Totuși lotuitorii 
comunei sînt lipsiți de 
lumină electrică de mai 
bine de o lună. A-
ceas'a din Cauză • că

in comună s-.a adus de curlnd un motor 
nou, cu scopul de a mări capacitatea de 
producție de curent electric a uzinei. Ca 
să poată fi făcută lucrarea, trebuia de
montat motorul vechi, lucru care s-a 
executat imediat. Dar treaba ș-a pprit 
aici. CX * * î 1 11 (l

cî «trecerea» treptată «a economiei țării 
inclusiv agricultura, pe o bajă tehnică nouă, 
pe baza tehnică a marii producții moder
ne», trecere care este legată într-un fel sau 
altul, direct sau indirect de electrificare".

Pornind de la indicațiile lui Karl Marx. 
care cu mai bine de o sută de ani în urmă 
a apreciat că seînteia electrică este o forță 
incomparabil mai revoluționară decît „regele 
abur" care revoluționase la vremea ei lu
mea, V. I. Lenin a elaborat o întreagă con
cepție revoluționară asupra electrificării, a 
cărei dezvoltare creează posibilitatea pro
gresului tehnicii în perioada construirii so
cialismului și comunismului.

Transpunînd în viață mărețele idei leni
niste privitoare la construirea socialismului 
pe baza electrificării, Uniunea Sovietică a 
devenit ceea ce prevedea înainte cu mai 
multe decenii Lenin ... model pentru viitoa
rea Europă și Asie socialiste".

★
Cel ce studiază operele lui Lenin se în- 

tîlnește cu aprecierile sale privitoare la in
dustrializarea socialistă în legătură cu cele 
mai diverse probleme politice și economice 
ale construirii socialismului.

V. I. Lenin a acordat întotdeauna o im
portanță deosebită asigurării rolului condu
cător al proletariatului în lupta revoluțio
nară. Subliniind importanța „N.E.P.“-ului 
pentru victoria ulterioară a socialismului, 
V. I. Lenin a insistat asupra necesității re
facerii și dezvoltării industriei și pentru a 
pune capăt procesului de „declasare" ce a 
început în perioada de sfîrșit a comunismu
lui de război.

Ca efect al industrializării socialiste cla
sa muncitoare se dezvoltă din punct de 
vedere numeric și din punctul de vedere al 
conștiinței misiunii sale istorice. Astfel in
dustrializarea socialistă duce implicit la în
tărirea acelei clase pe care se sprijină în 
primul rînd puterea de stat revoluționară, 
socialistă. V. I. Lenin și I. V. Stalin au ară
tat că participarea la un proces de produc
ție bazat pe o tehnică înaintată, duce la un 
nivel cultural și politic mai ridicat. Aceasta 
explică faptul că muncitorii din industria 
grea constituie partea cea mai înaintată a | 
clasei muncitoare, eă pretutindeni unitățile |

Președintele sfatulM popular comunal 
nu s-a mai interesat de uzină iar la ce
rerile locuitorilor s-a obișnuit să răspun
dă: „am eu grijă".

Astfel, j>rin „grija" președintelui. sfatu
lui popular Care •neglijează această pro
blemă, locuințele celor 1600 familii din 
comună Birca nu au lumină electrică — 
își încheie scrisoarea sa cititorul I. Croi
torul

ne

rin- 
.. coo- 
„Pluga- 
comuna

tr
Mulți . consumatori 

t ne-au adus la cunoștin
ță că în ultimul timp 
calitatea apelor mine
rale lasă de dorit. Sla
ba lor calitate — ne 
scrie cititorul Constan
tin Niculescu din Capi
tală — provine din neglijența celor care 
răspund de umplerea sticlelor. Normai 
este ca sticlele să fie astupate cu dopuri 
de plută bine presate pentru a nu permite 
răsuflarea. In realitate însă o parte din 
sticle au in loc de dopuri căpăcele de alu- 

• miniu care in urma transportului nu mal 
răniln bine fixate. Astfel aerul pătrunde 
In sticle, dăunind calității anelor.

Ministerul Industriei Alimentare tre
buie. să ia măsuri pentru rezolvarea a- 
cest ei probleme care produce multe 
mulțumiri consumatorilor.

★

In repetate 
duri în biroul 
perativei 
rut" din 
Pui, raionul Hațeg, 
poate fi văzută Ur
zind lumina pină 

noaptea tîrziu, uneori și pină dimineața.
Au oare atît de mult de lucru salariu- 

ții acestei cooperative și sînt ei cumva 
nevoiți să lucreze și peste orele legale ca 
să-și pună la punct lucrările? Cititorul 
Vacile Băltean ne scrie că nu acesta este 
motivul, ci cu totul altul: După termina
rea lucrului, Balcan Vistian, președintele 
consiliului de conducere. al cooperativei, 
împreună cu, salariății Marian Dragotă 
și Leontin Vasian trag obloanele coope
rativei, se închid pe dinăuntru și... pe
trec toată noaptea, consumînd însemnate 
cantități de alcool. După ce „,programul’* 
a luat sfîrșit, tustrei se urcă în trăsura 
cooperativei, care-i așteaptă și o pornesc-, 
spre casă.

La acest „program", V. R.C.C.-Hațeg 
■ nu are de adus nici o modificare ?

Pe urmele materialelor apărute 
la această rubrică

„Oltul" este un bufet din Capitală, situat 
pe strada Petru Maior. Bine aprovizionat, 
prezenta totuși un inconvenient pentru cel 

' care vroia să ia masa acolo: Restaurantul 
avea prea puține tacîmuri și în special cuțite

Publicînd acest fapt în ziarul nostru, Trus
tul Alimentației Publice București, ne-a răs
puns că a luat măsuri de îndreptare și a- 
nume :

Responsabilul unității a fost' schimbat de
oarece s-a constatat că bufetul avea tacî
muri, dar ele erau ținute în magazie... din 
spirit de economie. Tacîmurile au fost date 
spre folosință, iar în momentul de față bu
fetul funcționează în bune condițiuni.

învățătura leninistă despre industrializarea socialistă 
luminează calea construirii socialismului

In opere veșnic vii, veșnic actuale, ale 
căror concluzii sînt valabile în esența pen
tru toate țările, V. I. Lenin a pus bazele 
unui plan concret de construire a socialis
mului. Acest plan măreț în genialitatea și 
complexitatea sa pune un accent deosebit 
pe industrializarea socialistă și pe colectivi
zarea agriculturii. Planul leninist al con
struirii socialismului exprimă unitatea dia
lectică dintre sarcinile economice și politice 
ale statului muncitorilor și țăranilor în 
lupta pentru construirea orînduirii comu
niste, pentru asigurarea bunăstării celor ce 
muncesc.

V. I. Lenin, model strălucit al teoreticia
nului militant, a elaborat planul său de 
construire a socialismului în luptă cu vrăj
mașii' deschiși și mascați ai clasei' munci
toare. Istoria a confirmat justețea incon
testabilă a planului leninist, faptul că cei 
care încercau, să abată partidul comuniști
lor de la acest plan, slujeau voit sau ne
voit interese de clasă străine proletariatu
lui.

Victoria construcției socialismului în U- 
niunea Sovietică este momentul cel mai 
grandios al victoriilor ideilor leninismului. 
Teoria leninistă a construirii socialismului 
dezvoltată ulterior de continuatorul operei 
lui V. I. Lenin — I. V. Stalin — a devenit 
azi o forță materială și mai puternică de
oarece a cuprins mase și mai largi, care 
construind socialismul ridică noi și noi mo
numente ale victoriilor internaționale ale a- 
totbiruitoarelor idei leniniste.

★
Dezvoltînd în mod creator indicațiile date 

de Marx și Engels, V. I. Lenin a arătat în 
opereie sale că o condiție hotărîtoare și 
primordială a victoriei socialismului este in
dustrializarea socialistă. „Singura bază ma
terială a socialismului — scria V. I. Lenin 
in tezele raportului prezentat la al Ill-lea 
Congres al Internaționalei Comuniste — 
poate fi numai marea industrie mecanizată, 
care este capabilă să reorganizeze și agri
cultura. Dar nu ne putem mărgini la această 
teză generală... O mare Industrie corespunză
toare nivelului tehnicii moderne și capabilă 
să reorganizeze agricultura înseamnă elec
trificarea întregii țări". Lenin a subliniat în 
numeroase rînduri că numai marea produc

Pentru continua îmbunătățire a activității 
cultural-educative de masă la sate*)  

în mijlocul artiștilor amatori
Unul din aspectele semnificative ale avîn- 

tului muncii cultural-educative la sate este 
activitatea tot mai intensă și mai multila
terală a echipelor artistice de amatori de pe 
întreg, cuprinsul țării.

O rețea de manifestări teatrale, muzicale, 
coregrafice, străbate orașele și satele noastre, 
manifestări în cadrul cărora se asigură opti
me condiții de valorificare a talentelor eșite 
din popor. Pe drept cuvînt se poate spune 
că zeefta și sutele de mii de actori-amatori, 
cîntăreți amatori și; dansatori amatori sînt 
rezultatul politicii partidului și guvernului 
nostru, dovada grijii și dragostei regimului 
democrat-popular pentru ridicarea continuă a 
nivelului cultural-artistic al maselor.

Teatrelor le-a revenit în această acțiune 
un rol deosebit. Actorii fruntași ca și cei ti
neri de pe scftiele Capitalei și ale orașelor 
din întreaga țară au mers în uzine și între
prinderi, în gospodării agricole colective sau 
în gospodării de stat creînd focare de viață 
artistică și culturală.

Un minunat exemplu pe acest tărîm l-au 
dat personalitățile noastre actoricești de ta
lia unor artiști ai poporului ca Lucia Sturdza 
Bulandra, Ion Manolescu.

Alături de aceștia, numeroși alți actori au 
prezentat în mijlocul oamenilor muncii lu
crări dramatice din patrimoniul dramaturgiei 
sovietice, al celei clasice ruse și al celei ori
ginale.

Teatrul Municipal desfășoară de mulți ani 
o intensă activitate pe tărîmul valorificării 
tinerelor talente muncitorești și sătești. Nouă 
actori-instructori artistici, depun o muncă 
susținută cu echipele artistice de amatori 
ale unor întreprinderi importante și alți ac
tori-instructori artistici instruiesc echipe ar
tistice de tineri săteni în comunele raionu
lui Brănești.

Actori ca Ana Negreanu, Gina Petrini, Iau- ■ 
reată a Premiului de St at, . Getta Mărutză, 
Traian Marinescu, Gheorghe Novac, Ro'ert 
Ulrich. N. Nicolau, etc. pun rîvnă și stăru
ință în munca lor, experimentează noi me
tode de instructaj, noi procedee de a face a- 
ce'astă muncă cît mai vie și tnai pasionantă 
și’obțin rezultate lăudabile.

Teatrul Municipal a organizat în acest 
sens un plan de acțiune pentru munca de 
culturalizare a satelor din raionul Brănești.

Această muncă începută în cea de a doua 
jumătate a lunii noiembrie 1954, este acum 
în plină desfășurare, actorii teatrului avînd

Cinematografia sătească, factor important de
Urmăresc cu multă atenție articolele care 

apar în ziarul „Romînia liberă" la rubrica 
„Pentru continua îmbunătățire a activității 
cultural-educative de masă la sate". . După 
părerea mea, o lipsă pînă în prezent a acestei 
discuții este aceea că încă nu s-a vorbit des
pre rolul pe care îl are cinematografia să
tească în această direcție. Am să încerc în 
articolul meu să ridic anumite probleme le
gate de activitatea întreprinderii noastre ci
nematografice.

La fel ca și în celelalte regiuni din țară, 
cinematografia a luat un puternic avînt și 
în satele regiunii București. In trecutul nu 
prea îndepărtat, locuitorii comunelor ce al
cătuiesc astăzi regiunea București nu aveau 
posibilitatea să vizioneze filme decît făcînd 
deplasări pînă în orașele cele mai apropiate. 
Astăzi, datorită activității intense a celor 
113 cinematografe sătești — din care 95 pe 
bandă îngustă — și 12 caravane cinemato 
grafice, se poate spune că filmul a devenit 
un prieten drag și apropiat al maselor de 
țărani muncitori din regiunea noastră. Fil
mele au fost urmărite cu mult interes de 
către țăranii muncitori și s-au dovedit a fi 
de un real folos în lupta pentru recolte bogate. 
Trebuie arătat însă că s-a încetățenit prac
tica greșită de a se grupa jurnalele agricole 
într-un singur program, ceea ce dă deseori 
un caracter prea tehnic spectacolelor. Ar fi 
mai just ca documentarele agrotehnice să 
fie programate la Direcția Difuzării Filme
lor în completarea filmelor artistice de lung

Vezi „Romtnia liberă" nr. 3247 3250, 3253 
3257, 3260, 3262, 3266, 3268 3272, 3274, 

ție mecanizată poate asigura creșterea rapi
dă a productivității muncii necesară pentru 
victoria socialismului asupra capitalismului.

Prin opera de industrializare socialistă 
concepția marxist-leninistă nu presupune 
doar o oarecare dezvoltare a unor ramuri 
industriale. Clasicii marxism-leninismului 
ne învață că prin industrializare socialistă 
se înțelege în primul rînd dezvoltarea in
dustriei grele și în special a pivotului ei— 
construcția de mașini. Producția de mașini 
este izvorul reutilării tuturor ramurilor e- 
conomiei naționale cu tehnică nouă, moder
nă, deci izvorul progresului tehnic. Supe
rioritatea tehnică a sectorului socialist, pe 
care o asigură dezvoltarea industriei grele, 
este o condiție absolut necesară pentru trans
formarea în realitate a posibilității obiective 
a victoriei sectorului socialist asupra tuturor 
formațiunilor economice presocialiste exis
tente în economia țărilor aflate în perioada 
de trecere de la capitalism la socialism.

Dezvoltînd opera lui Marx, V. I. Lenin 
a arătat că lupta pentru construirea socialis
mului ridică în mod obiectiv necesitatea asigu
rării dezvoltării cu precădere a sectorului A 
(producția de mașini) față de sectorul B (pro
ducția bunurilor de larg consum). „Pentru a 
lărgi producția (pentru a «acumula» în ac
cepția strictă a termenului), trebuie produ
se mai întîi mijloace de producție, iar pen
tru aceasta trebuie, prin urmare, lărgit sec
torul producției sociale care produce mij
loace de producție..."

Lenin a precizat că dezvoltarea cu pre
cădere a producției mijloacelor de produc
ție este o lege economică, ba mai mult, că 
este vorba de „legea creșterii foarte rapide 
a mijloacelor de producție".

In lupta pentru industrializarea socialistă, 
Vladimir llici Lenin a acordat o atenție deo
sebită electrificării țării. Lenin a elaborat 
vestita formulă „Comunismul este Puterea 
Sovietică plus electrificarea întregii țări..." 
și a îndrumat elaborarea Planului de Stat 
GOELRO și începerea transpunerii lui în 
viață. Sintetizînd concepția leninistă a elec
trificării și subliniind legătura indisolubilă 
dintre planul leninist de construire a socia
lismului și electrificare, I. V. Stalin spunea: 
„Prin electrificarea țării Lenin nu înțelege 
construirea unor centrale electrice izolate,

Jules Cazaban
Artist emerit al R.P.R., 

laureat al Premiului de Stat

de luptat în îndeplinirea sarcinilor lor cu 
greutăți foarte mari.

La prima lor deplasare instructorii tea
trului au fost înzestrați cu mici, biblioteci 
alcătuite din 20—25 volume, reprezentînd o- 
pere de ale scriitorilor noștri' clasici „(Emi- 
nescu, Caragiale, Vlăhuță, Creangă, Coșbuc, 
Anton Pan), ale scriitorilor clasici ruși, pre
cum și cu opere ale scriitorilor contempo
rani romîni și sovietici.-

Instructorii au trecut apoi la organizarea 
echipelor artistice recrutate din tineretul să
tesc cu sprijinul învățătorilor din comune.

Astfel tov. Gina Petrini și R. Neacșu au 
început să repete cu echipa de tineret din 
comuna Afumați, piesa într-un act „Drumul 
Celangului".

Tov. Ana Negreanu a Izbutit să aducă în 
comuna Cernica un instructor de coruri. S-a 
format o echipă de cîntece, alcătuită din 
40—50 de tineri care repetă cîntece sovietice 
și melodii populare romînești..

De asemenea tov. N. Nicolau a alcătuit la 
Fundulea o echipă de teatru punînd în repe
tiții piesele „Arvinte și Pepelea", și „Gine
rele lui Angheluță".

Am dat cîteva exemple concrete asupra fe
lului cum se desfășoară munca în unele din 
comunele instruite de actori ai Teatrului Mu
nicipal.

Din păcate lucrurile nu merg la fel în toa
te comunele. In unele comune nu s-a putut 
începe încă activitatea datorită unor greu
tăți obiective. Astfel comuna Plătărești (in
structor Traian Marinescu) nu are cămin 
cultural. Pînă nu de mult căminul func
ționa într-o fostă cîrciumă iar școala din 
comună — unde s-ar putea face repetiții — 
nu are lumină electrică. In comuna Brănești 
(instructor B. Dabija) sala cea nouă a că
minului cultural nu este încă terminată. Sala 
care servește drept cabină nu are dușumele 
și giurgiuvele.

In general greutățile cele mai însemnate 
de care se lovesc instructorii teatrului sînt 
următoarele :

1. Unele cămine culturale nu au totdeau
na combustibil. E foarte greu de repetat în 
săli neîncălzite.

Constantin EJe-fteriu 
directorul întreprinderii Regionale 
Cinematografice de Stat București

sau scurt metraj .De asemenea, nu întotdea
una jurnalele agrotehnice sînt potrivite mun
cilor agricole din perioada respectivă în ca
re rulează. Astfel, la unele cinematografe 
mai rulează și azi filmul privind recoltatul 
porumbului, deși acum sîntem în timpul 
muncilor agricole de primăvară.

„Festivalul filmului, pentru sate" organi
zat la începutul acestui an a fost una din 
cele mai importante acțiuni ale cinematogra
fiei sătești pentru ridicarea nivelului cultu
ral al țărănimii muncitoare și răspîndirea 
metodelor agrotehnice cele mai avansate.

Deși s-au obținut unele succese, în siste
mul rețelei cinematografice sătești mai exis
tă o serie de lipsuri. Unele sfaturi populare 
dau dovadă în multe cazuri de delăsare și 
lipsă de Interes pentru cinematograful care 
funcționează în cadrul căminului cultural și 
lasă această treabă doar în seama operato
rului. De asemenea, unii directori de cămine 
se dezinteresează de felul cum își desfășoară 
activitatea cinematograful, preferind să sus
pende proiectarea filmelor și să le înlocuias
că prin baluri, hore, sau în unele cazuri chiar 
cu... nunți. Dezinteres față de aceste probleme 
manifestă sfatul popular din satul Ghimpați 
raionul Mihăilești, unde tov. Aurel Malea, di
rectorul căminului cultural a oprit filmul la 
jumătate, invitînd spectatorii să iasă afară, 
pentru a începe balul. Atitudini asemănătoare 
au manifestat și unii președinți sau secre-

2. Unii dintre directorii căminelor, dintre 
membrii comitetelor executive ale sfaturilor 
populare sătești, ca și unii dintre directorii 
școlilor și dintre învățători, nu sprijină îh 
suficientă măsură activitatea culturală a ins
tructorilor.

3. Transportul în perioada de iarnă s-a fă
cut în condiții foarte grele. In perioada ploi
lor, drumurile se. desfundă, iar cursele care 
deservesc și fac legătura între comune și Ca
pitală își suspendă uneori pe cîte două, trei 
zile activitatea.

Din pricina glodului, a șoselelor desfun
date, instructorii artistici ai teatrului nu 
se pot deplasa cu regularitate și neasigurîn- 
du-se o continuitate în muncă, adeseori re
petițiile sînt prea multă vreme întrerupte și 
în genere activitatea lîncezește.

Cu toate aceste greutăți, cu toate 
întreruperile în muncă și piedicile arătate 
mai sus, această activitate care se află abia 
la începuturile ei va da cu siguranță roade.

Pentru stimularea activității culturale în 
comunele mai sus menționate conducerea 
Teatrului Municipal a luat inițiativa de a 
organiza un ciclu de festivaluri artistice la 
care își vor da concursul actorii noștri frun
tași.

Tot pe linia acțiunii de culturalizare a sa
telor și orașelor din regiunea București, Tea
trul Municipal a organizat spectacole și fes
tivaluri care au avut loc în Popești, Bolintin- 
Vale, Fierbinți și Livedea, unde s-a repre
zentat piesa într-un act „Ursul" de Cenov, 
un act din „Bolnavul închipuit" de Moliere 
și un act din „Oameni de azi" de Lucia De
metrius, precum și un program de estradă.

Chemarea Teatrului Municipal către toate 
colectivele teatrelor dramatice din țară în 
vederea intensificării acțiunii culturale în 
satele patriei noastre, oglindește dorința în
tregului nostru colectiv de a contribui în mod 
activ la propășirea, la mersul înainte al a- 
griculturii, la asigurarea bunei stări și la 
înflorirea culturii în țara noastră, însuflețit 
șantier de făurire a Unei vieți cît mai fericite 
și mai luminoase.

Rezultatele acestei chemări se vor vedea 
începînd din primăvara aceasta. $i nu poate 
fi o bucurie și o satisfacție mai mare, mai 
adevărată pentru noi, actori și oameni de 
artă, decît de a auzi răsunînd de-a lungul o- 
rașelor și plaiurilor noastre, cîntecele, jocu
rile, care exprimă bucuria vieții noi. și libere 
a oamenilor muncii din țara noastră.

cultură
tari de sfaturi populare comunale din Săbă- 
reni și Tărtășești, raionul Răcari, care, cu 
de la ei putere, au dat dispoziții în scris să 
ruleze gratuit filme. Unele greutăți mai 
întîmpinăm și din partea birecției Difuzării 
Filmelor, care prin serviciul său tehnic, nu 
a acordat o atenție deosebită calității fil
melor.

O lipsă a întreprinderii noastre este aceea 
că nu a organizat din timp un instructaj te
meinic cu operatorii de la sate, că problema 
calificării acestora nu e încă în centrul aten
ției noastre, ceea ce a avut și are încă un 
efect negativ (asupra calității proiecției și 
audiției. O serie de necesitați ale cinemato
grafelor au fost satisfăcute cu Întîrziere, în 
special cele de natură tehnică, ceea ce a dus 
ca unele unități să stea închise Cîte 2—3 luni 
Întreprinderea nu a urmărit în suficientă 
măsură ca în raioane și în comune să se des
fășoare o colaborare rodnică între operatori 
și directorii de cămine, precum și între șefii 
de secții cinematografice raionale și secțiile 
culturale ale sfaturilor populare raionale.

Comitetul executiv al sfatului popular re
gional nu ne-a dat sprijinul de care aveam 
nevoie. In decurs de opt luni, de cînd între
prinderea a preluat cinematografia sătească, 
nu a analizat nici măcar odată în mod spe
cial activitatea cinematografelor din cuprin
sul regiunii.

Avem posibilități pentru a da un nou 
avînt cinematografiei sătești. Cu sprijinul 
forurilor în drept, noi ne străduim să facem 
aceast| pentru ca astfel să contribuim într-o 
mai mare măsură la îmbunătățirea muncii 
cultural-educative de masă la sate.

de industrie grea constituie fortărețe înain
tate ale mișcării comuniste. Desigur aceas
ta nu înseamnă că formarea omului de tip 
nou, calirea lui revoluționară poate fi rea
lizată fără muncă de educație, fără muncă 
politică, ci doar faptul că industrializarea 
socialistă creează terenul cel mai propice 
pe de o parte, creșterii numerice a clasei 
muncitoare, iar pe de altă parte, ridicării 
conștiinței de clasă a muncitorilor care par
ticipă la procesul de producție al industriei 
socialiste, bazat pe tehnica cea mai înain
tată.

V. I. Lenin a legat în operele sale, indiso
lubil, problemele industrializării socialiste 
de întărirea alianței dintre clasa muncitoare 
și țărănimea munciloare, subliniind că fără 
industrializare nu se poate făuri o puternică 
alianță între clasa muncitoare și țărănimea 
muncitoare, o alianță trainică care are la 
temelie interesul comun al construirii socia
lismului. In planul său de construire a so
cialismului, Lenin a subliniat că transforma
rea socialistă a agriculturii este de neîn
chipuit fără mașini, fără o mecanizare com
plexă a lucrărilor agricole și a creșterii ani 
malelor. Evident, aceste mașini le poale asi
gura numai industria grea creată în focul 
luptei pentru industrializare socialistă. Con
tinuatorul operei lui V. I. Lenin, I. V. Stalin, 
apărînd tezele leniniste combătea considera
țiile vulgarizatoare care susțineau că a- 
lianța dintre clasa muncitoare și țărăni
mea muncitoare trebuie să se bazeze pe 
stambă și nu pe metal, că schimbul de măr
furi dintre oraș și sat poate fi realizat nu
mai prin asigurarea bunurilor - de larg 
consum necesare țărănimii muncitoare. 
Alianța se întărește numai în condițiile 
existenței unei industrii grele care poate 
asigura țărănimii muncitoare mașinile mo
derne necesare reorganizării agriculturii pe 
baze socialiste și mărfurile de larg consum 
necesare. Industria socialistă devine astfel 
baza apariției și dezvoltării noilor forțe de 
producție la sate.

Creatorul statului sovietic și al Partidului 
Comunist al Uniunii Sovietice — V. 1. Le
nin, a legat indisolubil problemele indus
trializării și în primul rînd ale industriei 
grele de asigurarea independenței econo
mice și politice a Țării Sovietice, de asi-' 
gurarea capacității de apărare a statului 
împotriva agresiunii imperialiste. Industria
lizarea socialistă permite dezvoltarea armo
nioasă a tuturor ramurilor economiei națio
nale, astfel încîl țara în care se înfăptuiește 
această operă își asigură independența teh
nică economică. In condițiile în care 
U.R.S.S. era singurul stat socialist, aceas
ta era una din condițiile hotărîtoare ale

Și în orașul Craiova 
se pot desface mărfuri de bună calitat-

Perioada de timp ce a trecut de la desfiin
țarea sistemului de aprovizionare pe bază 
de cartele și rații a marcat și în orașii! 
Craiova o creștere simțitoare în aprovizio
narea oamenilor muncii cu mărfuri de con
sum popular. Astfel, numai prin unitățile 
magazinului „Universal" din orașul Cra
iova s-au distribuit populației în primul tri
mestru al anului cu 20 la sută mai multe 
țesături, cu 110 la sută mai multă încălță
minte, cu 15 la sută mai multe tricotaje, etc 
față de perioada corespunzătoare a anului 
trecut. De asemenea organizația locală co
mercială interraională produse industriale 
Craiova a pus la dispoziția consumatorilor 
o cantitate însemnată de mărfuri. Mii de 
cumpărători vizitează magazinele textile, de 
încălțăminte, confecții, articole de uz cas
nic, parfumerie, etc. din oraș. Ei au ocazia 
să constate că în rafturi se află produse 
variate, că majoritatea vitrinelor sînt fru
mos și atrăgător aranjate.

Conducerea organizației comerciale locale 
interraionale produse industriale Craiova 
s-a străduit și a reușit în mare măsură să 
asigure produse tot mai multe în unitățile 
de desfacere. La fel de adevărat este și fap
tul că a existat o oarecare preocupare pen
tru a asigura desfacerea numai a produselor 
de calitate bună. In acest sens conducerea 
O.C.L. a luat unele măsuri care s-au soldat 
cu bune rezultate. Astfel, conducerea O.C.L. 
produse industriale Craioya a căutat ca 
la încheierea cohtractelor cu baza Ministe
rului Industriei Ușoare să consulte și pe res
ponsabilii și gestionarii magazinelor, ca u- 
nii ce cunosc mai îndeaproape cerințele con
sumatorilor. De asemenea, o măsură bună 
a fost și realizarea unor. colecții de modele 
ale mărfurilor comandate de către organiza
ția comercială locală diferiților furnizori. A- 
ceste colecții ajută pe delegații care ridică 
mărfurile de la depozitele furnizorilor să 
nu accepte decît acele produse care au fost 
comandate. Astfel, în ziua de 30 martie a.c. 
șeful depozitului nr. 1, iov. I. Marcu, a re
fuzat bazei M.I.U. art. 50.040 (stofă pentru 
haine) ca nefiind corespunzător cu modelul pe 
baza căruia s-a făcut comanda.

Aceste .cîteva măsuri au avut adesea da
rul de a împiedica aducerea spre desfacere 
a unor mărfuri care nu întruneau calitățile 
cerute de cumpărători. Ele s-au dovedit însă 
insuficiente. Din această cauză mai sînt 
în orașul Craiova magazine în care se 
găsesc și astăzi mărfuri de calitate necores
punzătoare, nevandabile, fapt care nemulțu
mește pe drept cuvînt atît pe lucrătorii din 
comerț cît și pe cumpărători. Așa, de pildă, 
ori cîtă pricepere profesională ar avea lucră
torii din unitatea nr. 37 de pe strada Ma H. ȘA1CU

victoriei depline a socialismului. Industria
lizarea socialistă creează în același timp 
posibilitatea făuririi unei puternice armate 
care se sprijină pe armament modern, pe 
tehnica cea mai înaintată, pavăză a cuceri
rilor revoluționare ale poporului.

★
Planul leninist al construirii socialismu

lui își găsește aplicare creatoare în lupta 
țărilor democrat-populare pentru construirea 
socialismului. Popoarele care s-au eliberat 
de sub jugul imperialismului în condițiile 
istorice noi, create de victoria U.R.S.S. în 
cel de al doilea război mondial, își făuresc 
economia lor socialistă unitară făcînd parte 
din puternicul lagăr al păcii și, socialismu
lui. In cșdrul pieții mondiale socialiste s-au 
creat relații de tip nou, fundamental deo
sebite de cele existente între țările capita
liste. In cadrul acestei piețe s-a realizat pe 
baza relațiilor de țip nou diviziunea socia
listă internațională a muncii, ce permite evi
tarea paralelismului în dezvoltarea ramurilor 
mai importante ale industriei și agricul
turii. Completîndu-se reciproc, ca unități e- 
conomice egale, țările lagărului socialist 
au căpătat astăzi posibilitatea să-și concen
treze eforturile spre acele ramuri ale indus
triei și agriculturii, pentru care dispun 
de condiții naturale și economice mai 
favorabile, de experiență în producție și de 
cadre. Țările lagărului socialist pot renunța 
la organizarea producerii unor produse care 
pot fi cpmpărate din alte țări ce fac parte 
din lagărul socialist, în cantități suficiente 
pentru a satisface nevoile lor. Aceasta nu 
înseamnă bineînțeles că vreuna din țările 
lagărului socialist poate renunța la dezvol
tarea industriei grele ce constituie temelia 
temeliilor dezvoltării economiei socialiste. 
Aceasta. înseamnă doar că corelația investi
țiilor dintre sectorul A și sectorul B, poate 
varia în funcție de diviziunea socialistă 
internațională a muncii, fără a presupune 
preponderența investițiilor pentru sectorul B.

Partidul clasei muncitoare din țara noas
tră, conducătorul luptei pentru construirea 
socialismului, mobilizează' toate eforturile 
statului democrat-popular și ale poporului 
muncitor pentru construirea socialismului și 
în acest cadru pentru industrializarea so
cialistă a țării. „O industrie grea puternică 
— se arăta încă în Raportul politic al C.C. 
la Conferința Națională a P.C R. prezentat 
de tovarășul Gh. Gheorghiu-Dej — bazată 
pe folosirea rațională a bogățiilor naturale 
ale țării și dezvoltată pe linia nevoilor inter
ne și a posibilităților izvorite din legături 
comerciale trainice cu vecinii, constitne pi
votul în jurul căruia întreaga economie a 
țării se va dezvolta în condiții noi".

* *
De curtnd fa maga

zinul universal .Victo
ria" din Capitali a fost 
organizați o expoziție 
de modele de confecții 
pentru primăvară și 
vară. Varietatea culo
rilor și diversitatea sor
timentelor prezentate, 
vin să satisfacă exi
gențele cumpărătorilor 
mari ș! mid .

In clișeu: prezenta
rea sortimentelor noi 
de confecții pentru 
copil.
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xim Gorki nr. 11 ei nu vor reuși să vîndă 
cinci duzini de cămăși pe care le au de 
multă vreme în stoc, deoarece sînt necores
punzătoare calitativ.

Care să fie cauzele pentru care în magazi
nele cu produse industriale din Craiova se 
mai găsesc mărfuri de calitate inferioară?

In primul rînd se vădește aici insuficienta 
preocupare a conducerii O.C.L. interraionăle 
produse industriale Craiova față de pro
blema controlului calității mărfurilor date 
spre vînzare. Acest lucru este ușor de,văzut 
din felul în care tov. 1. Cristescu, director 
coordonator, și N. Rubin, director comercial, 
acceptă primirea unor produse calitativ ne
corespunzătoare. Un exemplu la îndemîna 
oricui privește în vitrinele magazinelor cu 
încălțăminte, sînt pantofii de damă din an
tilopă maro ce se vînd la prețul de 214 lei 
perechea. Ei nu sînt căutați de către cumpă
rători. Nu sînt căutați fiindcă sînt botocă- 
noși, au tocul prins în cuie cu capetele mari 
iar branțul din meșină groasă. Modelul aces
tor pantofi e frumos la origine. El este exe
cutat însă neîngrijit, cu cusăturile strîmbe. 
Totuși, numeroase duzini au fost date spre 
vînzare în magazinele din orașul Craioya. Cu 
aceeași ușurință conducerea O.C.L. a accep
tat de curînd o cantitate însemnată de vop
sele pentru uz casnic, producție a industriei 
locale, necorespunzătoare din punct de vedere 
calitativ. Deși a recunoscut că ele nu sînt de 
calitate bună, tov. director I. Cristescu a a- 
probat furnizarea lor sub „motiv" că sînt 
din resurse locale, deși se puteau procura 
cantitățile necesare de produse de calitate 
existente la oficiul de gros-industrial.

La aceste fapte se. mai adaugă și- lipsa de 
atenție fața de pregătirea profesională, a 
unor merceologi. Aceștia, slab pregătiți, nu 
au competența necesară pentru a asigura 
verificarea calității mărfurilor. Deși lucrul 
este cunoscut, conducerea O.C.L. întîrzie să 
ia măsurile de îndreptare.

Iată ce explică existența — așa cum am 
arătat — a unor mărfuri necorespunzătoare 
calitativ și pe sortimentele cerute de cum
părători. Și tot aceasta explică și faptul că 
există unități ca 33, 21 și altele care nu în
deplinesc planul de desfacere.

Exigența oamenilor muncii pentru calita
tea mărfurilor crește continuu. Dorința lor 
de a-și cumpăra lucruri trainice și frumoase 
este pe deplin justificată. Acest lucru trebuie 
să fie înțeles și de conducerea O.C.L. inter
raională produse industriale „Craiova",. care 
cu ajutorul efectiv al secției comerciale a 
sfatului popular regional, are datoria să ia 
măsurile impuse de necesitatea satisfacerii 
cerințelor cumpărătorilor.

Prin lupta pentru realizarea acestui pro
gram stabilit încă în anul 1915, țara noas
tră se transformă tot mai mult într-o țâră 
industrială înaintată.

Se înfăptuiește cu succes planul electrifi
cării țării.

Succesele industrializării țării au permis 
crearea unei baze tehnico-materiale nece
sare unei continue dezvoltări și întăriri a 
sectorului socialist din agricultură, sporirii 
continue a producției agrare.

Partidul asigură și pentru viitor dezvol
tarea cu precădere a industriei grele și a 
pivotului ei industria producătoare de ma
șini, considerînd aceasta ca singura cale ce 
duce la făurirea bazei trainice a dezvoltării 
celorlalte ramuri ale economiei și ridicării 
bunăstării poporului. Ca și celelalte partide 
comuniste și muncitorești, partidul nostrii 
combate interpretarea unilaterală, în spirit 
îngust de consumator a legii economice fun
damentale a socialismului, interpretare care 
ignoră rolul conducător al producției mij
loacelor de producție în asigurarea cr’eșterii 
njvpiului de trai al celor ce muncesc. Ăsigu- 
rînci dezvoltarea cu precădere a industriei 
grele,, partidul și guvernul nostru luotă oen- 
tru satisfacerea in mai mare măsură 
nevoilor materiale și culturale ale celor cir 
muncesc, conștient de faptul că măsura 
satisfacerii nevoilor materiale și culturale 
ale celor ce muncesc la orașe și sate 
depinde în primul rînd de nivelul pe care l-a 
atins producția.

Pe cit de dăunătoare este negarea anti- 
marxistă a dezvoltării cu precădere a in
dustriei grele, tot atît de dăunătoare este 
înțelegerea dogmatică, bucheristă a hotărî- 
rilor partidului și guvernului cu privire la 
asigurarea, avîntului rapid al agriculturii și 
la lărgirea producției bunurilor de larg con
sum. Sprijinindu-se pe succesele dobîndite 
în dezvoltarea industriei grele, luînd mă
suri pentru asigurarea continuă a dezvol
tării ei cu precădere, partidul și guvernul 
nostru continuă să acorde toată atenția sar
cinii lichidării rămînerii în urmă a agricul
turii, sporirii producției agricole-marfă, pen
tru crearea condițiilor necesare satisfacerii 
în mai mare măsură a nevoilor de produse 
alimentare ale populației și a necesităților 
de materie primă ale industriei.

Succesele dobîndite în lupta pentru indus
trializarea socialistă a țării noastre, alătur^ 
de succesele dobîndite de ceielalte țări de' 
mocrat-populare, sînt noi mărturii ale trium
fului ideilor leninismului. Succesele r.oas-’ 
tre de viitor sînt incontestabile, deoarece ca
lea noastră este lumi-nată de genialul p’.an 
leninist de construire a socialismului.

AL POPESCU
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îndrumarea agrotehnică — sprijin de seamă 
în lupta pentru recolte sporite

6eneralul-maior Panaitescu Dumitru Cu privire Ia convocarea unei conferințe 
a celor patru puteri cu participarea Austriei

N. Irlminoiu
Zng. șef al secfiei agricole a sfatului 

popular raional Brăila

In lupta pentru ridi
carea nivelului agricul
turii în țara noastră, 
pentru un belșug cit 
mai mare de produse 
agricole, rolul ingi
nerului, al tehnicianului agronom, capătă 
pe zi ce trece o importanță iot mai mare.

Dacă pentru fiecare dintre noi, oricare ar 
fi locul nostru ae muncă, este limpede că 
purtăm o mare răspundere în asigurarea 
unei producții agricole sporite, acest lucru 
devine și mai ciar pentru aceia cărora le re
vine nemijlocit importanta sarcina a îndru
mării țărănimii muncitoare: inginerii și 
tehnicienii agronomi de la secțiile și punc
tele agricole.

Toți cei ce avem această sarcină a îndru
mării țărănimii muncitoare, sîntem în mod 
permanent irămîntați de găsirea celor mai 
potrivite căi pentru a face să pătrundă în 
agricultură tehnica înaintată, pentru a că
păta încrederea celor ce muncesc pe ogoare.

După părerea mea, principala condiție pe 
care trebuie s-o îndeplinească cel ce are 
această sarcină, esie aceea de a-și Cunoaște 
nu numai meseria, ci și condițiile specifice 
aie comunei, satului sau gospodăriei unde 
muncește. Numai cunOscind bine relieful, na
tura solului, condițiile de climă, cunoscînd 
fruntașii comunei și metodele lor de munca, 
numai în felul acesta, inginerii și tehnicienii 
agronomi pot da sfaturile cele mai corespun
zătoare și cîștiga încrederea țăranilor mun
citori. Această adîhcă cunoaștere a condi
țiilor specifice dlntr-o comună sau din.r-un 
raion, dobîndirea unei serioase priceperi în a 
da îndrumările cele mai potrivite cu aceste 
Condițiuni, depinde însă cie timpul pe care 
inginerul Sau tehnicianul îi petrece în același 
loc de muncă, depinde deci de stabilitatea 
cadrelor.

Ce importanță are acest lucru în munca 
Inginerului sau tehnicianului agronom de la 
comună sau de la punctul agricol, au dove
dit-o și o dovedesc rezultatele slabe obți
nute acolo unde condiția aceasta nu este în
deplinită. Din păcate, exemple care să ilus
treze aspectele negative ale acestei probleme 
există și în raionul nostru.

Aici nevoia ca inginerii și tehnicienii care 
lucrează în comune să cunoască cît mai bine 
specificul acestora este cu atît mai mare cu 
cit în tot. cuprinsul raionului ogoarele țărani
lor muncitori sînt tarlalizate. In fiecare an 
deci se naște necesiiatea de a se măsura 
terenurile, de a asigura o cît mai bună rota
ție a culturilor. Or, acest lucru nil se poate 
realiza fără a ști cum a fost organizată 
repartizarea culturilor în anul precedent. 
Mai mult decît atît, numai cunoscînd cum 
s-a dezvoltat vegetația în anii trecuți, se pot 
indica apoi cele mai potrivite metode agro
tehnice care să ducă la sporirea fertilității 
solului, la îmbunătățirea condițiilor de vege
tație pe o tarla sau alta.

Apoi, în cuprinsul raionului se cultivă pe 
suprafețe întinse plante care cer îngrijiri 
speciale : bumbacul, orezul, legumele irigate, 
jar condițiile de cultură (în special solul) 
diferă de la o comună la alta. Or, lucrările 
recomandate înlr-o comună unde soiul este 
cernoziomul degradat (cum sînt comunele 
din centrul, raionului). nu pot fi identice cu 
cele ce se cer pentru anumite culturi făcute 
în comunele situate pe marginea rîufilor 
unde soiul este mai argilos și are alte ca
racteristici care determină un alt fel de 
lucrări.

In asemenea situații, mutarea cadrelor 
dintr-un loc într-altul poate avea uneori 
urmări destul de dăunătoare. Așa s-a înlîm- 
plat anul trecut de pildă în comunele apar- 
ținînd circumscripției agricole Latinu, unde 
se întind pe suprafețe mari culturi de orez 
Tehnicianul de curînd numit aci, nu cunoș
tea terenurile care fuseseră ocupate de acea

Adeziunea oamenilor muncii din țara noastră 
la inițiativa convocării conferinței de la Leipzig

Numeroase colective de oameni ai muncii 
din țara noastră au adresat în aceste zile 
scrisori către colectivele de muncitori de 
peste hotare care au inițiat organizarea con
ferinței de la Leipzig a oamenilor muncii și 
a sindicatelor din Europa, prin care salută 
convocarea conferinței și își exprimă solida
ritatea lor în lupta comună împotriva reîn
vierii militarismului german și pentru 
apărarea păcii.

In scrisoarea pe care colectivul de munci
tori ai Combinatului siderurgic „Gh. Gheor- 
ghiu-Dej“ de la Hunedoara a adresat-o mun
citorilor de la oțelăriile „Pierre Lesquin" din 
Franța se scrie: „Am aflat cu deosebită 
bucurie despre propunerea mai multor orga
nizații sindicale din nordul Franței, printre 
care sînteți și dvs., de a se organiza o con
ferință a reprezentanților oamenilor muncii 
și sindicatelor din țările Europei, în scopul 
împiedicării remilitarizării Germaniei occi
dentale, pentru apărarea drepturilor munci
torilor, pentru bunăstare, pentru prietenie 
între popoare și pace. Noi sîntem convinși că 
această conferință va constitui o contribuție 
de valoare la întărirea solidarității celor ce 
muncesc și la apărarea păcii care ne este 
atît de dragă nouă tuturora.

Exprimîndu-și sentimentele lor de prietenie 
și solidaritate cu lupta dreaptă a poporului 
francez, metalurgiștii din Hunedoara propun 
oțelărilor de la „Pierre Lesquin" ca în viitor 
să stabilească cu ei o legătură permanentă 
prin corespondență.

Intr-o altă scrisoare, care a fost adresată 
de către muncitorii de la uzinele „Semănă
toarea" din Capitală, colectivului uzinelor 
metalurgice „Pokoj" din Stalinograd — R.P. 
Polonă, se scrie: „Colectivul uzinelor 
„Semănătoarea" din București transmite

Alegerea Comitetului de Luptă pentru Pace 
al orașului București

Ieri după amiază, în sala de festivități a 
Casei de Cultură a Sindicatelor din Capi
tală a avut loc adunarea publică pentru ale
gerea Comitetului de Luptă pentru Pace al 
orașului București și a delegaților la Con
ferința Reprezentanților Mișcării pentru 
Pace din R.P.R.

La adunare au luat parte delegați ai tu
turor comitetelor de luptă pentru pace din 
instituții, întreprinderi, uzine și cartiere, re
prezentanți ai artei și culturii, ai cultelor, 
etc.

Participanta la adunare au purtat vii dis
cuții asupra sarcinilor ce stau acum în fața 
comitetelor de luptă pentru pace de a-și in
tensifica activitatea lor pentru ca masele 
cele mai largi de oameni de orice credință, 
de orice profesie, să fie mobilizate la lupta 
pentru menținerea și întărirea păcii.

In noul Comitet de Luptă pentru Pace al 
orașului București au fost aleși 41 de mem
bri, reprezentanți din toate domeniile de 

stă cultură și nu a 
luat nici un fel de mă
suri pentru ca solul 
ocupat vreme îndelun
gată de apă să fie 
lucrat în mod cores

punzător pentru a se împiedica astfel de
gradarea lui. Ca urmare a acestui lucru, 
acum trebuie făcute lucrări speciale pentru 
a opri scăderea fertilității pe o suprafață 
mare de teren.

Cazuri asemănătoare, cînd munca de în
drumare nu a fost cea mai corespunzătoare, 
cînd din această cauză țăranii muncitori nu 
au primit cu destulă încredere recomandă
rile făcute, s-au mai petrecut și în alte co
mune. Acest lucru s-a datorat tocmai faptu
lui că tehnicienilor agronomi nu li s-a asi
gurat stabilitate în muncă. Astfel tehnicianul 
Niță Eftimie a lucrat în cursul anului trecut 
în 3 locuri diferite: la Romanu, Racovița 
și apoi la Scorțaru Nou. E lesne de înțeles 
că în asemenea condiții, oricîtă pricepere ar 
fi avut, nu a putut da cele mai bune re
zultate. Și acesta nu este singurul caz.

Cu totul altfel stau lucrurile acolo unde 
tehnicianul sau inginerul agronom și-a putut 
organiza munca cunoscînd bine situația de 
pe teren și a putut avea o continuitate în 
activitatea sa. Dacă în comunele Valea Cine- 
pei, Osmanu, Gropeni, țăranii muncitori au 
obținut în anul trecut recolte bogate, dacă 
s-a reușit a se însămînța în sectorul indivi
dual, în cuiburi așezate în pătrat, 80 de ha. 
de porumb care au dat o recoltă de 3.200 kg 
la hectar, dacă desmiriștitul, (lucrare pînă 
nu de mult necunoscută) se execută acum 
pe 20 la sută din suprafață, toate aceste 
lucruri se datoresc continuității în muncă 
asigurate tovarășei tehniciene repartizată în 
această circumscripție. Tot ea a reușit anul 
acesta să organizeze un lot experimental de 
3 ha. ce va fi lucrat cu ajutorul fruntașilor 
din comună. Asemenea cazuri se cer însă să 
fie generalizate. Desigur că o situație neco
respunzătoare în ceea ce privește folosirea 
cadrelor de ingineri și tehnicieni agronomi 
naște întrebarea cui se datorește ea ? In 
această privință, o mare parte de răspun
dere revine secției ăgricole și comitetului 
executiv raional, care nu întotdeauna a făcut 
toate eforturile pentru a asigura stabilitatea 
cadrelor. Trebuie spus însă că acest lucru se 
datorșște mai cu seamă faptului că într-un 
interval relativ scurt, organizarea muncii de 
îndrumare la comună a suferit o serie de 
importante schimbări. Astfel în raionul nos
tru s-a ajuns ca datorită necesităților, numă
rul centrelor în care sînt repartizați ingi
nerii și tehnicienii agronomi să crească în 
timp de aproape 2 ani de ia 4 la 6 și apoi 
la 10 pentru ca în prezent să avem organi
zate un număr de 17 puncte agricole. De a- 
ceea în acest scurt interval a fost necesară o 
asemenea mișcare a cadrelor încît să se 
poată face încadrarea tuturor punctelor 
agricole cu inginerii și tehnicienii necesari. E 
lesne de înțeles că în acest fel nu s-a mai 
putut asigura continuitatea în muncă a aces
tora.

In prezent repartizarea inginerilor și teh
nicienilor agronomi la punctele agricole 
constituie o formă superioară de organizare 
a muncii de îndrumare. In acest fel se dă 
posibilitatea celor repartizați aci să-și cu
noască și mai bine locul de munca și în con
secință să dea îndrumările cele mai potrivite 
condițiunilor existente în fiecare comună în 
parte.

Luîndu-se toate măsurile atît pe plan 
local, cît și din partea organelor de condu
cere ale Ministerului Agriculturii și Silvi
culturii, pentru a asigura acestor cadre con
tinuitatea în muncă, rezultatele dobîndite de 
inginerii și tehnicienii agronomi se vor putea 
oglindi în creșterea numărului fruntașilor, 
în sporirea continuă a producției agricole.

salutul său frățesc muncitorilor uzinelor 
„Pokoj" din R. P. Polonă, care au semnat 
Apelul pentru organizarea conferinței de la 
Leipzig.

Noi, asemenea tuturor oamenilor muncii 
din țara noastră, dorim pacea și luptăm cu 
hotărîre pentru apărarea ei. De aceea, noi 
ne-am manifestat cu toții adeziunea la a- 
ceastă conferință care credem că va aduce 
o însemnată contribuție la întărirea solidari
tății celor ce muncesc și la cauza păcii."

In scrisoarea pe care au adresat-o doche
rilor din Eyiksberg din Suedia, lucrătorii 
din Direcția navigației maritime din Con
stanța scriu: „Noi ne dăm bine seama că 
remiiitarizarea Germaniei occidentale în
seamnă adîncirea mizeriei oamenilor muncii 
din țările capitaliste și agravarea pericolu
lui unui nou război în Europa și în întreaga 
lume. De aceea, vom lupta cu hotărîre îm
potriva remilitarizării Germaniei occidentale, 
împotriva celor ce urmăresc distrugerea 
omenirii prin dezlănțuirea unul nou măcel 
mondial. Noi sprijinim întru totul convo
carea conferinței de la Leipzig și sîntem 
convinși că for ele păcii din lumea întreagă 
vor triumfa".

Printre inițiatorii conferinței de la Leipzig 
sînt și minerii de la mina „Pace" din 
Ostrava — R. Cehoslovacă. Lor le-a fost 
adresată o scrisoare de către minerii de la 
mina Petrila din Valea Jiului. „Minerii 
noștri — se arată în scrisoare — au convin
gerea fermă că această conferință va dovedi 
din nou că forțele păcii și clasa muncitoare 
din Europa sînt hotărîte să-și intensifice 
lupta pentru a împiedica transformarea Ger
maniei occidentale într-o nouă bază militară 
agresivă împotriva popoarelor lagărului 
păcii, democrației și socialismului.

(Agerpres).

activitate, care participă activ la acțiunile 
luptei pentru pace. Printre aceștia se nu
mără Ștefan Milcu, academician, rectorul 
Institutului Medico-Farmaceutic București, 
Ștefan Lungu, Erou al Muncii Socialiste de 
la Depoul „Chivu Stoica", Alfred Mendel
sohn, compozitor, maestru emerit al artei 
din R.P.R., Ionescu Alexandru, preot orto
dox, vicar patriarhal București, Veronica 
PorumbaCu, scriitoare, laureată a Premiului 
de Stat, Maria Tudor, gospodină, Irina Ră- 
chițeanu, artistă emerită a R.P.R. de la 
Teatrul Național, „I. L. Caragiale", Alperin 
Heinrich, rabin al cultului mozaic din 
București, Nicolae Stoicescu, arhitect, Achim 
Căprănoiu, invalid și alții.

Au mai fost aleși 36 delegați la confe
rința reprezentanților mișcării pentru pace 
din R.P.R. Adunarea a votat o moțiune a- 
dresată Comitetului Permanent pentru Apă
rarea Păcii din R.P.R.

La 18 aprilie 1955, a încetat din viață, după o grea suferință, generalul-maior Panai
tescu Dumitru, locțiitorul Șefului Academiei Militare „I. V. Stalin".

Generalul-maior Panaitescu Dumitru a 
fost, în întreaga sa viață, un fiu devotat al 
patriei noastre, pătruns de dragoste față de 
oamenii muncii, cinstit și drept, apropiat față 
de subordonații săi. Printr-o muncă susținu
tă și stăruitoare de peste 30 de ani în ca
drele armatei, ocupînd funcțiuni importante 
în diferite comandamente și instituții mili
tare de învățămînt, generalul-maior Panai
tescu Dumitru și-a format o înaltă calificare 
și calități de organizator și comandant mi
litar.

Incepînd de la 23 august 1944, cînd po
porul romîn și armata sa au ridicat armele 
împotriva fascismului, alăturîndu-se luptei de 
eliberare dusă de glorioasa Armată Sovietică, 
generalul-maior Panaitescu Dumitru, ca șef 
al secției de operații și înlocuitor al șefului 
de stat major al Armatei I-a Romîne, a în
deplinit pe frontul antihitlerist, cu adîncă 
conștiinciozitate și convingere, îndatoririle 
sale de militar și patriot. Ca o înaltă prețuire 
a meritelor sale dobîndite pe front, în lupta 
împotriva armatelor hitleriste, i s-au acordat 
ordine și medalii romîne, sovietice și ceho
slovace.

După terminarea războiului antihitlerist,
ca profesor și ca locțiitor al șefului Academiei Militare „I. V. Stalin", generalul-maior 
Panaitescu Dumitru, muncind cu perseveren ța care îl caracteriza a fost unul din organi
zatorii de seamă ai procesului de învățămînt în academie, pe baze noi, înaintate. Pentru 
meritele sale deosebite fată de patrie, generalul-maior Panaitescu Dumitru a fost distins 
cu ordine și medalii ale Republicii Populare Romîne.

In persoana generalului-maior Panaitescu Dumitru, Forțele Armate ale Republicii 
Populare Romîne au pierdut un valoros comandant și șef a cărui amintire va rămîne'ne- 
ștearsă în conștiința tuturor celor care l-au cunoscut și prețuit.

Atanasiu, Bodnăraș, Butoi, Bulan, Burcă, Cămărașu, 
Enescu, Gavrilescu, Haupt, Ivănescu, Ionită, Ion, Lungu, 
Mănescu, Nicolau, Niculescu, Sălăjan, Smimov, Ștefănescu, 
Tutoveanu, Teclu, Verdeș.

Din partea Ministerului Forțelor Armate ale R. P. R.
Ministerul Forțelor Armate ale R. P. R. anunță cu durere că la 18 aprilie a. c. a înce

tat din viață, după o grea suferință,
generalul-maior

Panaitescu Dumitru
locțiitor al șefului Academiei Militare „I. V. Stalin".

șî exprimă condoleanțe familiei defunctului. (Agerpres)

Încheierea lucrărilor sesiunii 
Uniunii interparlamentare

ROMA 19 (Agerpres). — TASS trans
mite : Sesiunea Consiliului Uniunii interpar
lamentare, care s-a ținut la Roma, și-a în
cheiat lucrările. Comunicatul oficial anunță 
că sesiunea a aprobat următoarea ordine de 
zi a Congresului Uniunii interparlamentare 
care va avea loc la Helsinki în august a.c.: 
coexistența pașnică a statelor cu sisteme so
ciale și politice diferite; întărirea Uniunii 
interparlamentare; politica de emigrare și 
problema repartiției mîinii de lucru; recu
noașterea în diferite țări a diplomelor de 
studii superioare obținute în alte țări.

Cele șaSe comisii ale Uniunii interparla
mentare, care au lucrat în perioada Sesiunii, 
au pregătit proiectele de rezoluții în proble
mele coexistenței pașnice, proiecte care vor 
fi discutate la Congresul de la Helsinki. Un 
interes deosebit prezintă rezultatele lucră
rilor comisiei politice. La ședința acestei 
comisii, șeful delegației engleze, William

Cuvîntul delegatului R. P. R.
In ședința din 13 aprilie a comisiei juri

dice, la punctul de pe ordinea de zi „princi
piile juridice și morale ale coexistenței" a 
luat cuvîntul delegatul R.P.R., acad. prof. 
Petre Constantinescu-Iași.

Referindu-se la principiile coexistenței paș
nice enunțate la întîlnirea dintre primii mi
niștri ai R. P. Chineze și Indiei, Ciu En-lai 
și Nehru, delegatul romîn a arătat că ele au 
un caracter universal valabil, subliniind fap
tul că U.R.S.S. și țările democrat-populare 
care însumează o treime din populația globu
lui își bazează, de la constituire, politica lor 
externă pe aceste principii. De asemenea și 
unele state aparținînd sistemului capitalist le 
recunosc valabilitatea. Delegatul romîn a ară
tat însă că atitudinea unor guverne dovedește 
că nu toate statele aderă la principiile coexis
tenței pașnice. Astfel, de pildă, este contra
ră creării unei atmosfere prielnice menținerii 
și consolidării coexistenței pașnice, adoptarea 
unor măsuri legislative prin care se preve
de finanțarea războiului rece și a altor mă
suri menite să înrăutățească situația interna
țională. Ca un exemplu grăitor al felului în 
care se pot aduce prejudicii desfășurării re
lațiilor normale între state, delegatul R.P.R. 
a ridicat problema agresiunii împotriva lega
ției R.P.R. din Berna. Toate elementele și 
probele ce constituie obiectul anchetei — a 
spus el — pînă la detaliile cele mai mici ale i 
organizării și executării acestei acțiuni, de- j

Pregătiri în U.R.S.S. în vederea rezolvării 
problemei comunicațiilor interplanetare

MOSCOVA 19 (Agerpres). — TASS trans
mite : După cum s-a mai anunțat, pe lîngă 
Consiliul astronomic al Academiei de Științe 
a U.R.S.S. a fost constituită o comisie inter
departamentală permanentă pentru comuni
cații interplanetare care coordonează lucră
rile în vederea- soluționării problemelor pri
vind stăpînirea spațiului cosmic. Din comisie 
fac parte academicienii Leonid Sedov (pre
ședinte), Piotr Kapița și Viktor Ambarțu- 
mian, Pavel Parenago, membru-corespondent 
al Academiei de Științe a U.R.S.S., prof. Bo
ris Kukarkin și alții

Intr-o convorbire avută cu un corespondent 
al agenției TASS, Anatoli Karpenko, secretar 
științific al comisiei, a declarat:

înfăptuirea comunicațiilor in*erplanetare  
constituie, fără îndoială, cea mai grea pro
blemă pe care urmează să o soluționeze o- 
menirea pe calea spre supunerea naturii. 
Această problemă nu poate fi soluționată de
cît cu participarea activă a numcoaselor co
lective de oameni de știință, ingineri și teh
nicieni lucrînd în cele mai variate domenii 
ale științei și tehnicii.

Progresul cunoștințelor umane realizat în 
ultimii zece ani a pregătit condiții reale pen. 
tru ca în domeniul cuceririi spațiului cos
mic să putem trece de la proiecte fanteziste 
la cercetări științifice planificate pe baza 

Darling, membru al partidului conservator, 
a prezentat o rezoluție în care urează coexis
tență pașnică tuturor statelor și exprimă 
satisfacția în legătură cu propunerea Sovie
tului Suprem al U.R.S.S. cu privire la 
schimbul de delegații parlamentare între 
diferite țări. împotriva acestei părți a rezo
luției au votat toți membrii delegației Ger
maniei oocidentale și o parte a delegației 
belgiene. Totuși, rezoluția lui Darling a fost 
adoptată cu 29 voturi contra 12.

Proiectul de rezoluție al comisiei juridice, 
care a ținut seama de anumite propuneri ale 
delegației Republicii Populare Romîne, arată 
că coexistența pașnică a diferitelor state 
trebuie să se întemeieze pe respectarea reci
procă a integrității teritoriale, suveranității 
și egalității în drepturi a țărilor și pe renun
țarea la orice amestec în treburile interne 
ale altor țări.

notă că banda de trădători fasciști a fost 
sprijinită în întreaga sa activitate de cercu
rile conducătoare ale unei mari puteri, care 
urmărește o politică îndreptată împotriva co
laborării internaționale.

Vorbitorul a subliniat că pentru a asigura 
coexistența pașnică, pentru a promova cau
za păcii în întreaga lume, este necesar să se 
respecte principiile care s-au născut din în
săși experiența istorică și care au astăzi un 
cîmp de aplicare din ce în ce mai larg. De 
asemenea, este necesar să fie înlăturate din 
relațiile internaționale acele practici care în
calcă în mod fățiș aceste principii și care ur
măresc scopuri vădit contrarii coexistenței 
pașnice.

In încheiere delegatul R.P.R. a propus a- 
doptarea unui proiect de rezoluție, pentru a 
fi supus Congresului Uniunii interparlamen
tare de la Helsinki, prin care se recomandă 
grupurilor interparlamentare să intervină pe 
lingă guvernele lor pentru ca acestea să-și 
întemeieze politica externă pe aplicarea ce
lor cinci principii ale coexistenței pașnice.

Delegații din Italia, Anglia, Franța, Un
garia și alții și-au exprimat acordul lor față 
de proiectul romîn și au propus cîteva amen
damente. Comisia juridica a adoptat apoi un 
proiect de rezoluție care are la bază princi
piile expuse în propunerea delegatului R.P.R.

(Agerpres)

sigură a realizărilor contemporane ale teh
nicii.

Una din sarcinile actuale ale comisiei In
terdepartamentale permanente o constituie 
organizarea lucrărilor pentru înființarea unui 
laborator automat de cercetări științifice în 
cosmos. Cu ajutorul unui asemenea labora
tor cosmic care, aflîndu-se dincolo de at
mosferă se va putea roti timp îndelungat în 
jurul pămîntului ca un satelit al acestuia, 
vor putea fi efectuate observații asupra fe
nomenelor, inaccesibile în condițiile obișnui
te ale pămîntului. Astfel, de exemplu, cu a- 
jutorul utilajului cu funcționare automată al 
laboratorului, biologii vor putea strînge in
formații cu privire la condițiile de viață în 
lipsa forței gravitaționale, astrofizicienii vor 
avea prilejul să observe spectrele ultravio
lete ale radiațiilor solare și astrale și cu a- 
jutorul acestora să obțină noi date despre pro
cesele care se petrec în acești aștri; radio- 
fizicienii vor putea studia sub toate aspec
tele procesele care au loc în ionosferă și vor 
putea determina regimurile optime de stabi
lire a radiocomunicațiilor cu viitoarele nave 
cosmice. •

Laboratorul cosmic va permite oamenilor 
de știință să pătrundă mai adînc în tainele 
universului și va constitui prima etapă pe 
calea spre rezolvarea problemei comunicații
lor interplanetare.

MOSCOVA 19 (Agerpres). — TASS 
transmite:

La 19 aprilie, V. M. Molotov, ministrul 
Afacerilor Externe al U.R.S.S. a primit pe 
dl. Ch. Bohlen, ambasadorul Statelor Unite 
ale Americii în U.R.S.S., și l-a informat des
pre rezultatele tratativelor sovieto-austriece 
care au avut loc la Moscova între 12 și 15 
aprilie.

Totodată, ministrul Afacerilor Externe, V. 
M. Molotov, a înmînat ambasadorului' Ch. 
Bohlen a notă a guvernului sovietic către 
guvernul S.U.A. cu următorul conținut: „Gu
vernul sovietic consideră necesar să atragă 
atenția guvernului S.U.A. asupra celor ce 
urmează:

Intre 12 și 15 aprilie au avut loc la Mos
cova tratative între guvernul sovietic și de
legația guvernamentală a Republicii Aus
triece în frunte cu cancelarul federal al 
Austriei, dl. J. Raab. In urma schimbului 
de păreri care a avut 10c, s-a constatat că 
în prezent există posibilitatea de a duce la 
bun sfîrșit reglementarea problemei austriece 
de a se încheia tratatul de stat cu Austria. 
Aceasta va permite restabilirea deplină a 
independenței statului democratic austriac, 
ceea ce va constitui o contribuție substanțială 
la cauza întăririi păcii în Europa.

Guvernul sovietic își exprimă speranța că 
guvernul S.U.A. își va da la rîndul său con
cursul la realizarea înțelegerii necesare în
tre guvernele celor patru puteri și guvernul 
Austriei cu privire la încheierea tratatului de 
stat cu Austria.

Guvernul sovietic consideră oportun ca la 
dala cea mai apropiată să fie convocată o 
conferință a miniștrilor Afacerilor Externe ai 
Statelor Unite ale Americii, Franței, Angliei

Sesiunea Adunării de Stat a R. P. Ungare

Cuvîntarea rostită de Andras Hegedus, 
președintele Consiliului de Miniștri al R. P. Ungare

BUDAPESTA 19 (Agerpres). — M.T.I. 
transmite : Luînd cuvîntul în cadrul sesiunii 
Adunării de Stat a Republicii Populare 
Ungare, Andras Hegediis, noul președinte al 
Consiliului de Miniștri, a mulțumit Adunării 
de Stat pentru încrederea acordată și a 
declarat că va depune toate eforturile pen
tru a justifica această încredere. La baza 
întregii activități a guvernului, a spus el, 
stă politica Partidului celor ce muncesc din 
Ungaria — construirea socialismului în țara 
noastră, dezvoltarea economiei naționale, 
avîntul bunăstării materiale și culturale a 
poporului, întărirea capacității de apărare a 
țării. A lucra în această direcție înseamnă 
a sluji cauza păcii, cauza socialismului.

Hegediis a arătat că înfăptuirea politicii 
partidului a fost îngreunată ca urmare, a 
devierii oportuniste de dreapta care s-a 
manifestat în toate domeniile economiei 
naționale, fără excepție, disciplina în muncă 
a' slăbit, prețul de cost a crescut, productivi
tatea muncii a scăzut. Este necesar să se 
lichideze toate aceste greșeli. Este necesar 
să se ia măsuri pentru dezvoltarea industriei 
grele socialiste fără de care nu este posibilă 
ridicarea bunăstării poporului, construirea 
socialismului.

Hegediis a subliniat că Ungaria dispune 
de bogate rezerve de materii prime care nu 
au fost folosite așa cum se cuvine pînă în 
prezent. Pentru a le folosi, încă de pe acum 
se construiesc o serie de întreprinderi. Există 
de asemenea toate condițiile pentru întărirea 
continuă a colaborării economice cu Uniunea 
Sovietică și țările de democrație populară.

Referindu-se la .problema agriculturii, 
Hegediis a arătat că guvernul va continua 
să acorde sprijin țăranilor muncitori cu 
gospodărie individuală. El a subliniat im
portanța întăririi sectorului socialist, a spri
jinirii dezvoltării cooperativelor de producție 
care reprezintă calea fundamentală de 
transformare socialistă a satului.

Hegediis a subliniat în continuare necesi
tatea îmbunătățirii conducerii în toate dome

Rezultatele primului 
cantonale

PARIS 19 (Agerpres). — La 18 aprilie au 
fost date publicității rezultatele primului scru
tin al alegerilor cantonale care au avut loc 
la 17 aprilie în 1.666 de cantoane din Fran
ța, Algeria și alte teritorii de peste mări. 
Aceste alegeri au drept scop reînoirea a 50 
la sută din membrii consiliilor generale (de
partamentale).

Voturile sînt .repartizate în felul următor: 
comuniștii și cei care-i sprijină au întrunit 
1.316.700 voturi (21 la sută) și 23 mandate 
în consiliile generale; socialiștii — L113.400 
voturi (17 Ia sută) și 144 mandate; diferite 
așa-numite „grupări de stingă" — 222.638 vo
turi (3,6 la sută) și 45 mandate; radicalii și 
„Uniunea republicanilor de stînga" — 
1.004.985 voturi (16,1 la sută) și 266 man
date ; partidul M.R.P. — 560.438 voturi (9 
la sută) și 63 mandate; „republicanii inde
pendenți — 1.695.572 voturi (27.1 la sută) 
și 350 mandate; „republicanii sociali" — 
346.080 voturi (5,5 la sută) și 31 mandate.

★

PARIS 19 (Agerpres). — La 18 aprilie,zia
rul „L’Humanită" a publicat declarația Birou
lui Politic al Partidului Comunist Francez în 
legătură cu rezultatele primului scrutin în a- 
legerile pentru consiliile generale (departa
mentale) din Franța. In declarație se expri
mă satisfacția pentru faptul că comuniștii 
și-au menținut pozițiile în ciuda înverșunatei 
campanii ostile a partidelor de dreapta. Intru-

În legătură cu recenta plenară a C. C. 
al Partidului Socialist Unit din Germania

BERLIN 19 (Agerpres). — După cum s-a 
mal anunțat, între 13 și 15 aprilie a aVut loc 
la Berlin cea de a 23-a plenară a Comitetu
lui Central al Partidului Socialist Unit din 
Germania.

Ziarul „Neues Deutschland" a publicat 
textul prescurtat al rapoartelor lui K. 
Schirdewan, membru în Biroul Politic al 
C.C. al P.S.U.G. — Cu privire la îmbunătă
țirea muncii de partid și W. Stoph, membru 
în Biroul Politic al C.C. al P.S.U.G. — Cu 
privire la măsurile pentru asigurarea secu
rității Republicii Democrate Germane.

K. Schirdewan a relevat necesitatea călirii 
ideologice a cadrelor în spiritul luptei necru
țătoare împotriva oricărei manifestări de 
oportunism, de stări de spirit capitularde și 
de ideologie mic-burgheză. După conferința 
de la Moscova a țărilor europene pentru asi
gurarea păcii și securității în Europa, a 
spus raportorul, partidul a desfășurat o 
luptă intensă împotriva influenței pacifis
mului mic-burghez... Sîntem datori să impu
nem față de noi înșine cerințe mai înalte în 
ceea ce privește nivelul de conștiință, devo
tament, onestitate, spirit de abnegație. 

șl Uniunii Sovietice, cu participarea repre
zentanților Austriei pentru examinarea pro
blemei referitoare la încheierea tratatului de 
stat privind restabilirea unei Austrii inde
pendente și democratice, și «emnarea acestui 
tratat.

Ca loc pentru convocarea acestei conferințe 
se propune orașul Viena.

Guvernul sovietic va fi recunoscător gu
vernului S.U.A. pentru răspunsul său prompt 
în legătură cu această propunere.

Moscova, 19 aprilie 1955".
Ambasadorul Ch. Bohlen a declarat că va 

comunica imediat guvernului său informația 
cu privire la rezultatele tratativelor sovieto- 
austriece, primită de el din partea guvernu
lui sovietic, precum și textul notei sus-men- 
ționale a guvernului U.R.S.S.

in aceeași zi, ministrul Afacerilor Externa 
al U.R.S.S., V. M. Molotov, a primit pe trl- . 
misul S. K. Parrott, însărcinat cu afaceri al 
Marii Britanii în U.R.S.S, precum și pe J. 
Le Roy, însărcinat cu afaceri al Franței în 
U.R.S.S., și i-a informat despre rezultatele 
tratativelor de la Moscova' dintre U.R.S.S. și 
Austria.

V. M. Molotov a înmînat d-lui. S. K- Par
rott, precum și d-lui J. Le Roy textul notei 
guvernului sovietic către guvernul Marii Bri
tanii și guvernul Franței cu privire la con
vocarea unei conferințe a miniștrilor Afaceri
lor Externe ai celor patru puteri, cu parti
ciparea Austriei, analog textului notei înmt- 
nate ambasadorului S.U.A. dl. Bohlen.

Dl. S. K. Parrott, precum și dl. J. Le Roy 
au declarat că vor transmite imediat guver
nelor lor informația citată referitoare la re
zultatele tratativelor sovieto-austriece șl 
textul notei guvernului sovietic.

niile economiei naționale, a măririi răspun
derii, lichidării birocratismului. In viitorul 
apropiat, a arătat el, vor fi aduse noi îmbu
nătățiri muncii aparatului de stat.

Pentru îndeplinirea sarcinilor car» ne 
stau în față, a subliniat Hegediis, este 
nevoie în primul rînd de pace. Poporul 
ungar sprijină prin toate forțele lupta pen
tru pace, pentru crearea unei Germanii 
unite și democrate. El condamnă acordurile 
de la Paris. In situația care s-a creat după 
ratificarea acordurilor de la Paris sînt cu 
totul legitime și necesare măsurile adoptate 
în spiritul hotărîrii conferinței de la 
Moscova. Guvernul Republicii Populare 
Ungare va fi întotdeauna gata să semneze 
tratatul de colaborare și asistență mutuală 
cu toate țările participante la conferința de 
la Moscova și pentru crearea unui coman
dament militar unic.

Hegediis a arătat în continuare că 
Ungaria tinde spre statornicirea unor 
relații de bună vecinătate atît cu Austria cît 
și cu Iugoslavia.

Guvernul Republicii Populare Ungare, a 
continuat Hegediis, tinde de asemenea spre 
lărgirea legăturilor cu toate celelalte țări, 
în special cu acelea care nu participă ia 
blocuri militare. Poporul ungar sprijină po-. 
poarele în lupta lor pentru libertate și inde
pendență și salută conferința țărilor Asiei și 
Africii.

In încheiere, Flegediis a' arătat că poporul 
ungar, sub conducerea Partidului celor ce 
muncesc din Ungaria, a folosit posibilitățile, 
care i s-au oferit cu zece ani în urmă cînd 
Ungaria a fost eliberată de către armata 
sovietică. Hptărîrea' celui de al 3-lea Congres 
al Partidului celor ce muncesc din Ungaria 
a arătat limpede calea de urmat. Guvernul 
va munci cu toate forțele pentru înfăptuirea 
politicii partidului și va continua, pe măsura: 
forțelor sale, să întărească lagărul păcii și 
progresului. Chezășia unor noi succese este 
strînsa unitate a poporului, guvernului și 
partidului.

scrutin al alegerilor 
din Franța
cît la 24 aprilie, cînd va avea loc al doilea 
scrutin tn oadrul acestor alegeri, partidele 
de dreapta se vor coaliza pentru a asigura 
alegerea unuia dintre condidații lor, Parti
dul Comunist Fraricez propune conducerii par
tidului socialist unitatea de acțiune pe urmă
toarea bază: Lupta pentru începerea ime
diată a tratativelor, în vederea înlocuirii po
liticii „de pe poziții de forță" printr-o poli
tică urmărind slăbirea încordării și colabo
rarea internațională; reducerea controlată a 
înarmărilor; lupta împotriva pregătirii unul 
război atomic și pentru interzicerea producției 
armelor de exterminare în masă; ridicarea 
minimului garantat de salarii pentru toate 
profesiunile, desființarea zonelor de salari
zare, apărarea revendicărilor țărănimii mun
citoare și ale tuturor oamenilor muncii; abro
garea legii cu privire la starea excepțională; 
apărarea caracterului laic al învățămîntului.

Biroul Politic propune ca în cantoanele în 
care candidații partidului comunist au întru
nit mai multe voturi decît Candidații socia
liștilor, aceștia din urmă să accepte să-și .re
tragă candidatura în favoarea comuniștilor. 
Partidul, comunist este de acord să respecte 
același principiu în cantoanele în care socia
liștii au întrunit mai multe voturi decît co
muniștii. Biroul Politic propune de asemenea 
organizațiilor sale ca în cazurile corespunză
toare să retragă candidaturile comuniștilor 
în favoarea altor candidați democrați pentril 
a bara calea reacțiunii.

W. Stoph a vorbit în raportul său despre 
pregătirea de către imperialiștii și milita- 
riștii vest-germani a unui război agresiv îm
potriva țărilor lagărului democratic și, în pri
mul. rînd, împotriva Republicii Democrate 
Germane.

Nu putem, a declarat Stoph, să subapre
ciem seriozitatea situației și sîntem nevoiți 
ca, în vederea zădărnicirii planurilor agre
sive, să luăm măsurile necesare de secu
ritate... Dat fiind că Republica Democrată 
Germană constituie baza trainică pentru 
făurirea unei Germanii unite, iubitoare de 
pace, independente și democrate, măsurile 
pentru asigurarea securității, care sînt în 
curs de înfăptuire în republica noastră, ser
vesc nu numai apărării și securității popu
lației din partea' noastră a Germaniei, ci 
corespund și intereselor întregului popor 
german, Pentru a răspunde propagandei 
dușmane mincinoase, a declarat Stoph, tre
buie să lămurim în mod amănunțit șl cu 
răbdare populația despre deosebirea princi
pială dintre forțele armate ale Republicii 
Democrate Germane și formațiile mercenar^ 
din Germania occidentală. ' i
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CONFERINȚA DE LA BANDUNG Decretul Prezidiului Sovietului Suprem al U.R.S.S. 
în legătură cu aniversarea nașterii lui V. I. Lenin

Cuvîntarea premierului Indoneziei, 
Aii Sastroamidjojo

BANDUNG 19 (Agerpres). — CHINA 
NOUA transmite: Luînd cuvîntul tn ședința 
din dimineața zilei de 18 aprilie a conferinței 
țărilor Asiei și Africii, premierul Indoneziei, 
Aii Sastroamidjojo, a salutat pe participanții 
la conferință în numele Indoneziei și al tu
turor țărilor care au inițiat conferința de la 
Bandung.

„Din nefericire, a spus premierul Sastroa
midjojo, o umbră a întunecat conferința noa
stră atunci cînd am aflat cu mult regret că 
din cauza unui tragic accident de aviație, 
nu toți acei care se aflau în drum spre Ban
dung vor fi prezenți în mijlocul nostru. In- 
găduiți-mi să transmit sincerele noastre con
doleanțe primilor miniștri ai R. P. Chineze 
și Indiei și delegației R. D. Vietnam, pre
cum și familiilor tuturor acelora care și-au 
pierdut viața în acest dezastru".

Vorbind despre țelurile conferinței, premie
rul Indoneziei a citat amănunțit comunica
tul conferinței de la Bogor în care sînt e- 
nunțate țelurile conferinței africano-asiaticc: 
a) promovarea bunăvoinței și colaborării în
tre toate țările din Asia și Africa ; b) dis
cutarea problemelor sociale, economice și 
culturale și a relațiilor dintre aceste state; 
c) examinarea problemelor referitoare la su
veranitatea națională, la rasism și colonia
lism ; d) examinarea poziției Asiei și Afri
cii, precum și a popoarelor lor în actuala 
situație și contribuția pe care aceste popoare 
pot s-o aducă la promovarea păcii mondiale 
și colaborării.

Noi, a s ibliniat Sastroamidjojo, vrem o 
pace adevărată. Condiția prealabilă pentru 
a dobîndi această pace este dorința și hotă- 
rîrea de a trăi ca buni vecini indiferent de 
ideologiile noastre politice sau sociale, indi
ferent de credințele noastre religioase, pe 
baza respectului mutual al integrității teri
toriale și suveranității fiecărei țări, a neagre
siunii, a neamestecului tn treburile interne 
ale altor țări, a legalității și avantajului re
ciproc, a coexistenței pașnice. Foarte recent 
aceste principii au fost proclamate solemn și 
subliniate cu toată tăria de fruntași politici 
de seamă din Asia, drept condiții indispen
sabile pentru dobîndirea păcii în întreaga 
lume".

„In fața noastră — a spus premierul indo
nezian — stă sarcina de a încerca să găsim 
o soluție pentru aceste probleme".

Primul ministru indonezian a declarat că 
colonialismul constituie una din cauzele prin
cipale ale actualei încordări internaționale și

Ședința din după amiaza zilei de 13 aprilie
BANDUNG 19 (Agerpres). — TASS 

transmite: In după amiaza zilei de 18 a- 
prilie a avut loc o ședință plenară deschisă 
a conferinței țărilor Asiei și Africii la care 
a fost aprobată procedura și ordinea de zi.

Primul ministru al Indoneziei, Sastroa- 
midjoio care prezida ședința, a comunicat 
că șefii delegațiilor au căzut de acord într-o 
ședință închisă să recomande ședinței ple
nare includerea pe ordinea de zi a următoa
relor probleme: 1) colaborarea economică; 
2) co’aborarea culturală ; 3) drepturile omu
lui și dreptul la autodeterminare; 4) pro
blema popoarelor denendente; 5) asigurarea 
păcii și a colaborării în întreaga lume.

Sastroamidjojo a comunicat de asemenea 
că șefii delegațiilor au recomandat să se 
ț’nă atît ședințe deschise cît și ședințe în
chise, zilnic să fie publicate comunicate pen
tru presă asupra desfășurării conferinței iar 
la încheierea conferinței să fie publicat un 
comunicat final.

Anoi a început discuția generală. Au luat 
cuvîntul delegații Cambodgiei, Ceylonului, 
Egiptului, Coastei de Aur, Iranului și Ira- 
kului.

In cuvîntarea sa, șeful delegației egiptene, 
primul ministru Gamal Abdel Nasser, a sub
liniat că conferința „se va bucura de cea 
mai înaltă prețuire" dacă va năzui spre o 
pace adevărată în întreaga lume. Pentru a- 
tingerea acestui țel nobil se pare că sînt 
necesare cinci condiții : succesul eforturilor 
pe care Națiunile Unite le depun pen’ru re
glementarea și limitarea tuturor forțelor ar-

Șadințele din zi
BANDUNG 19 (Agerpres). — TASS trans

mite : In ședința plenară din dimineața zi
lei de 19 aprilie a conferinței țărilor Asiei 
și Africii a continuat discuția generală.

La începutul ședinței, secretarul general 
al conferinței, Ruslan Abdullah Gani (Indo
nezia), a dat citire mesajului de salut adre
sat conferinței de K. E. Voroșilov, președin
tele Prezidiului Sovietului Suprem al U.R.S.S. 
și altor mesaje. Ruslan Abdullah Gani a 
comunicat că conferința a primit peste 309 
de mesaje de salut din partea diferitelor per
soane și organizații.

Apoi au rostit cuvîntări delegații Etiopiei. 
Japoniei, Iordaniei, Laosului, Libanului, Li
beriei, Libiei, Nepalului, Pakistanului, Fili- 
pinelor și Sudanului.

Toți vorbitorii au subliniat marea însem
nătate a conferinței ca prima întîlnire în 
istorie a reprezentanților popoarelor Asiei și 
Africii, întîlnire menită să pună baza unei 
colaborări strînse între ele în lupta pentru 
pace și bună stare materială.

In multe cuvîntări- a fost criticată în mod 
violent politica colonială a puterilor impe
rialiste.

Vorbitorii au acordat mare atenție prob'e- 
mei dobîndirii independenței economice de 
către țările Asiei și Africii și s-au pronun
țat pentru lărgirea colaborării economice în
tre ele.

BANDUNG 19 (Agerpres). . — CHINA 
NOUA transmite: In după amiaza zilei de 
19 aprilie, a avut loc o ședință plenară a 
conferinței țărilor Asiei și Africii.

In cadrul acestei ședințe au luat cuvîntul

Recepția oferită de președintele Indoneziei Sukarno
BANDUNG 19 (Agerpres). — CHINA 

NOUA transmite : In seara zilei de 18 apri
lie, la palatul guvernatorului provinciei Ban
dung a avut loc o recepție oferită de pre
ședintele Indoneziei, Sukarno, în cinstea dele-

Mesaje de salut adresate conferinței
PTIENIAN 19 (Agerpres).—CHINA NOUA 

transmite: La 18 aprilie, Nam Ir, ministrul 
Afacerilor Externe al Republicii Democrate 
Coreene a adresat Prezidiului Conferinței ță
rilor africano-asiatice de la Bandung un me
saj de salut în care se spune printre altele:

„Cu prilejul deschiderii conferinței, guver
nul R.P.D. Coreene adresează salutul său de
legațiilor la conferința țărilor africano-asia
tice.

Poporul coreean — care năzuiește fierbinte 
spre pace, unificarea și independența patriei 

a arătat că fostele puteri coloniale se stră
duiesc încă să-și mențină controlul sub o 
formă sau alta asupra fostelor colonii sau 
semicolonii.

Primul ministru al Indoneziei și-a expri
mat regretul pentru faptul că nu toate po
poarele Asiei sau Africii sînt reprezentate la 
conferință. El a spus că principiul convocării 
unei conferințe a reprezentanților guvernelor 
independente din țările Asiei și Africii a fost 
acceptat. In orice caz, gîndurile noastre, a 
spus el, se îndreaptă spre frații noștri care 
mai trăiesc în sclavie.

Sper că într-o zi, și fie ca această zi să 
vină cît mai curînd, se va ivi prilejul sau va 
fi creat prilejul de a convoca pe reprezentan
ții mișcărilor de independență din toate teri
toriile coloniale care luptă încă pentru lichi
darea dominației coloniale și pentru indepen
dența și suveranitatea lor națională. Noi, ță
rile independente din Asia și Africa, trebuie 
să facem tot ce ne stă în putință pentru a 
sprijini aceste popoare în lupta lor".

Arătînd că rasismul constituie un alt fac
tor important al încordării internaționale, 
Sastroamidjojo a spus: „Discriminarea ba
zată pe diferențele de culoare este contrară 
drepturilor fundamentale ale omului, așa cum 
au fost definite în mod just în Carta Națiu
nilor Unite. Sînt sigur că conferința va găsi 
că este de datoria ei să ia în discuție pro
blema rasismului sub diferitele ei aspecte.

Libertatea politică nu ne-a putut aduce 
încă independența economică, nu a putut li
chida încă înapoierea și insuficienta dezvol
tare de pe urma cărora popoarele noastre au 
avut mult de suferit.

Nu putem schimba toate acestea peste 
noapte, dar putem să stabilim o strînsă co
laborare între noi în domeniul economic, să 
învățăm unii de la alții, să ne ajutăm uni 
pe alții, să găsim modalități de dezvoltare 
a comerțului între țările noastre șt treptat 
să devenim independenți din punct de vedere 
economic".

In încheierea cuvîntării sale, premierul 
Sastroamidjojo a spus :

„Dacă vom fi în măsură să ne exprimăm 
în cuvinte limpezi dorința și hotărîrea de 
a apăra pacea, dacă străduințele noastre Cor 
avea o influență salutară asupra modului în 
care gîndește omenirea, dacă vom putea 
contribui la înlăturarea fricii și lipsurilor, 
așa cum întreaga lume speră fierbinte că 
vom reuși s-o facem, atunci această confe
rință își va fi îndeplinit sarcina sa istorică".

mate șl armamentelor, precum și pentru ex
cluderea armelor de exterminare în masă; 
respectarea de către Națiunile Unite a Car
tei Organizației Națiunilor Unite și a prin
cipiilor ei; respectarea deplină de către toate 
țările a obligațiilor lor internaționale; înce
tarea politicii de forță în care țările mici sînt 
folosite ca instrumente, pentru a se pune ca
păt încordării internaționale existente; lichi
darea colonialismului — sursă permanentă 
de fricțiuni și neliniște.

Reprezentantul Ceylonului, primul minis
tru Kotelawala, a învinuit marile puteri că 
nu pot asigura o pace trainică întrucît se 
călăuzesc în politica lor după „principiul 
forței". Cu toate acestea, Kotelawala n-a gă
sit altceva mai bun decit să ceară revizuirea 
Cartei Națiunilor Unite în scopul abolirii 
principiului unanimității în Consiliul de 
Securitate.

Reprezentantul Iranului a vorbit despre 
drepturile omului, despre necesitatea încetă
rii discriminării rasiale, a stabilirii unei 
largi colaborări între popoarele Asiei și A- 
fricii ctc.

Delegatul Irakului, Jamali, după cum era 
și.de așteptat, a consacrat cea mai mare carte 
a cuvîntării sale încercărilor de a justifica 
încheierea pactului militar cu Turcia din 
ordinul Statelor Unite.

După cuvîntarea lui Jamali, președintele a 
anunțat constituirea a două comitete de lu
cru : comitetul pentru problemele economice 
și comitetul pentru problemele culturale.

ia de 19 aprilie
Haled Azem, ministrul afacerilor externe al 
Siriei; Waithayakon, ministrul afacerilor ex
terne al Tailandei, șeful delegației; Zorul, 
vice președinte al consiliului de miniștri al 
Turciei, șeful delegației; Ciu En-lai, premie
rul consiliului de stat și ministrul afaceri
lor externe al R. P. Chineze, șeful delegației; 
Nguyen Van Toai, șeful delegației Vietnamu
lui de sud.

In cadrul dezbaterilor, Ciu En-lai a luat 
cuvîntul pentru a doua oară, rostind un dis
curs suplimentar.

Discursul premierului Ciu En-lai a fost as
cultat cu mult interes de participanții la con
ferința de la Bandung.

BANDUNG 19 (Agerpres). — CHINA 
NOUA transmite: In dimineața zilei de 19 a- 
prilie a avut loc prima ședință a Comitetului 
pentru problemele culturale a conferinței țări
lor Asiei și Africii

★
BANDUNG 19- (Agerpres).—CHINA NOUA 

transmite: In dimineața zilei de 19 aprilie 
a avut loc prima ședință a comitetului pen
tru problemele economice a conferinței țărilor 
Asiei și Africii. Din partea R. P. Chineze a 
participat E Tzi-ciuan, ministrul comerțului 
exterior al R. P. Chineze.

Comitetul a adoptat următoarea ordine de 
zi: 1) colaborarea în sectorul dezvoltării e- 
conomice, 2) colaborarea în sectorul dezvol
tării legăturilor comerciale, 3) colaborarea în 
alte sectoare, 4) dezvoltarea energeticei nucle
are în scopuri pașnice, 5) aspecte organiza
torice.

gaților care participă Ia conferința țărilor a- 
fricano-asiatice.

Mii de locuitori ai Bandungului s-au adu
nat în fața clădirii guvernatorului pentru a 
saluta pe invitații care veneau la recepție.

sale și spre soluționarea pașnică a problemei 
coreene și speră că această colaborare prie
tenească între națiuni va fi stabilită — este 
convins că această conferință va contribui în 
mod considerabil la soluționarea pașnică a 
problemei coreene.

★
PEKIN 19 (Agerpres). — CHINA NOUA 

transmite: Dalai Lama și Pancen Lama au 
trimis mesaje prin care sprijină conferința 
țărilor din Africa și Asia.

Cuvîntarea rostită de Ciu En-lai
BANDUNG 19 (Agerpres). — CHINA 

NOUA transmite cuvîntarea premierului Ciu 
En-lai, șeful delegației R. P. Chineze, ros
tită la ședința plenară din după amiaza de 
19 aprilie a conferinței de la Bandung a ță
rilor Asiei și Africii.

Domnule președinte, domnilor delegați,
Conferința țărilor Asiei și Africii, asupra 

căreia își îndreaptă atenția întreaga lume, 
și-a început lucrările. Delegația Republicii 
Populare Chineze consideră că este o mare 
plăcere că are posibilitatea să discute pro
bleme de interes comun pentru țările Asiei 
și Africii cu delegațiile țărilor participante. 
In primul rînd, trebuie să mulțumim celor 
cinci țări care au convocat conferința — 
Birmania, Ceylonul, India, Indonezia și Pa
kistanul — a căror inițiativă și eforturi ne-au 
dat posibilitatea să ne întrunim aici. Trebuie 
să mulțumim de asemenea guvernului Re
publicii Indonezia, care găzduiește această 
conferință pentru condițiile excelente în care 
a pregătit conferința.

Este pentru prima oară în istorie cînd atît 
de multe țări din Asia și Africa s-au întrunit 
laolaltă pentru a ține o conferință. Pe aces
te două continente trăiește mai mult de ju
mătate din populația întregii lumi. Popoarele 
Asiei și Africii au creat civilizații vechi și 
strălucite și au adus contribuții uriașe la 
evoluția omenirii. Dar, în timpurile moderne, 
cele mai multe dintre țările Asiei și Africii 
au fost, într-o mai mică sau mai mare mă
sură, supuse jafului și opresiunii colonialiste 
și au fost astfel silite să rămînă într-o store 
de sărăcie și înapoiere. Glasul nostru a fost 
înăbușit, năzuințele noastre au fost spulbe
rate și destinele noastre au fost lăsate în 
mîinile altora.

Puterile coloniale nu mai pot folosi astăzi 
metodele din trecut pentru a-și continua ja
ful și asuprirea. Asia și Africa de astăzi nu 
mai sînt Asia și Africa de ieri. După mulți 
ani de lupte, multe țări din această regiune 
și-au luat soarta în propriile lor mîini. în
săși conferința noastră oglindește această a- 
dîncă transformare istorică.

Totuși, dominația colonialistă tn această 
regiune a lumii nu a luat încă sfîrșit și noii 
colonialiști încearcă să ia locul celor vechi. 
Oric't de diferite ar fi condițiile specifice 
în fiecare din țările noastre, pentru cei mai 
mulți dintre noi este deopotrivă de necesar 
să înlăturăm starea de înapoiere cauzată de 
stăpînirea colonialismului. Noi avem ne
voie să ne desvoltăm țările noastre în mod 
independent, fără amestec din afară și în 
conformitate cu voința' popoarelor noastre.

Popoarele Asiei și Africii au suferit multă 
vreme de pe urma agresiunii și războaielor. 
Multe dintre ele au fost silite de către colo
nialiști să servească drept carne de tun în 
războaie de agresiune.

Injumina celor de mai sus. dorința co
mună a popoarelor din țările Asiei și Africii 
nu poate fi alta decît apărarea păcii mon
diale, cucerirea și menținerea independenței 
lor naționale și promovarea colaborării prie
tenești între popoare.

După încheierea armistițiului în Coreea, 
conferința de la Geneva a dus la încetarea 
focului în Indochina pe baza respectării 
dreptului la independență națională al po
poarelor și cu sprijinul celor cinci puteri par
ticipante la conferința de la Colombo. Rezul
tatul a fost că încordarea internațională a 
slăbit în acea perioadă într-o oarecare măsu
ră. iar popoarele din întreaga lume și mai 
ales popoarele din Asia au început să nu
trească noi speranțe. Evoluția ulterioară a si
tuației internaționale a dezamăgit speranțele 
popoarelor. Atît în Orient cît și în Occident 
crește pericolul unui nou război. Dorința po
poarelor coreean și german de a-și unifica 
în mod pașnic țările lor este Zădărnicită. A- 
cordurile la care s-a ajuns în cadrul confe
rinței de Ia Geneva în vederea restabilirii 
păcii în Indochina, sînt puse în pericol. Sta- 
iele Unite continuă să creeze încordare în 
regiunea Taivanului. Țări din afara Asiei și 
Africii își stabilesc tot mai multe baze mili
tare pe teritoriul țărilor din Asia șî Africa. 
Ele strigă în gura mare că armele atomice 
sînt arme convenționale și fac pregătiri pen
tru un război atomic.

Totuși, cei care comit agresiuni și care fac 
pregătiri în vederea unui nou război sînt 
Ia urma urmei foarte puțini la număr, în timp 
ce majoritatea covîrșitoare a popoarelor din 
întreaga lume, fără deosebire de sistemul 
social în care trăiesc, doresc pacea și se o- 
pun războiului. Mișcarea pentru pace a po
poarelor din diferitele țări devine tot mai 
largă și mai puternică. Noi , credem că dacă 
sîntem hotărîți să apărăm pacea laolaltă cu 
toate națiunile și popoarele iubitoare de 
pace din întreaga lume, pacea poate fi 
menținută.

Datorită îndelungatei perioade de domi
nație colonială, cele mai multe dintre po
poarele noastre din Asia și Africa, prin
tre care se numără și China, sînt încă 
foarte înapoiate din punct de vedere econo
mic. Din cauza aceasta, noi cerem nu nu
mai independență politică, ci și independen
tă economică. De sigur, cererea noastră 
de independență politică nu înseamnă o 
politică exclusivistă față de țările care nu 
fac parte din Asia și Africa. Cu toate a- 
cestea, vremurile cînd puterile occidentale 
hotărau destinele noastre au apus. Desti
nul țărilor din Asia și Africa trebuie să 
fie luat de popoarele lor în propriile mîini.

In China, de cînd poporul a devenit stă- 
pînul propriei sale țări, toate eforturile sale 
s-au îndreptat către lichidarea înapoierii, 
moștenită de la îndelungata orînduire semi
colonială și spre construirea și industriali
zarea țării sale. In ultimii cinci ani, noi am 
reconstruit economia naționa'ă ruinată de 
ani îndelungați de război și încă din 1953 
am pășit pe calea primului plan cincinal 
de construcție economică. Ca un rezultat al 
acestor eforturi, producția în toate sectoa
rele importante, cum ar fi industria meta
lurgică și siderurgică, industria textilă, ce
realele, a depășit nivelul oricărei perioade 
din istoria Chinei. Dar toate aceste realizări 
sînt încă foarte mici față de nevoile noastre 
actuale. Țara noastră este încă foarte înapo
iată în comparație cu țările care au atins un 
grad înalt de industrializare. Ca și alte țări 
din Asia și Africa, noi avem urgentă nevoie 
de pace în lume pentru dezvoltarea econo
miei noastre independente și suverane.

Impotrivindu-se co’onialismuiui și apărîn- 
du-și independența națională, țările Asiei 
și Africii prețuiesc cu atît mai mult dreptu
rile lor naționale.

Țările, fie ele mari sau mici, puternice sau 
slabe, trebuie să se bucure toate de drep
turi egale în relațiile internaționale Su
veranitatea și integritatea lor teritorială 
trebuie să fie respectate și nu încălcate. 
Popoarele din toate țările dependente tre
buie să se bucure de dreptul la autodeter
minare națională și nu mai trebuie să fie 
supuse persecuțiilor și masacrelor. Toți oa
menii, fără deosebire de rasă sau culoare, 
trebuie să se bucure de drepturile funda
mentale ale omului și să nu mai fie supuși 
la tot felul de maltratări și discriminări. Și 

cu toate acestea, trebuie să constatăm că 
popoarele din Tunisia, Algeria și Maroc și 
alte popoare din țări dependente care^ luptă 
pentru independență nu au încetat să fie 
oprimate cu violență. Nu s-a pus încă ca
păt discriminării rasiale și persecuțiilor ra
siste în Uniunea Sud-Africană și în alte 
regiuni. Problema refugiaților arabi din 
Palestina rămîne încă să fie rezolvată.

Trebuie să spunem că, în momentul de 
față dorința comună a țărilor și popoare
lor din Asia și Africa, care s-au trezit~ la' 
viață, este de a se împotrivi discriminării 
rasiale și de a cere respectarea drepturilor 
fundamentale ale omului, de a se opune co
lonialismului și de a cere independența na
țională, de a-și apăra cu hotărîre integri
tatea și suveranitatea lor națională. Lupta 
poporului egiptean pentru restabilirea su
veranității sale asupra zonei Canalului de 
Suez, lupta poporului iranian pentru resta
bilirea suveranității sale asupra zăcămin
telor sale petrolifere și cererile pentru res
tabilirea drepturilor teritoriale ale Indiei 
asupra posesiunii Goa și ale Indoneziei asu
pra Irianului de vest și-au cîștigat simpa
tia multor țări din Asia și Africa. Hotărî
rea Chinei de a elibera teritoriul chinez al 
Taivanului se bucură de asemenea de spri
jinul tuturor oamenilor cinstiți din Asia și 
Africa. Aceste tapte dovedesc că popoarele 
din țările noastre, ale Asiei și Africii, se 
înțeleg unele pe altele, nutresc simpatie 
unele pentru altele, se preocupă unele de 
soarta celorlalte.

Pacea poate fi apărată numai prin respec
tul reciproc al suveranității și integrității 
teritoriale ale fiecărui țări. încălcarea suve
ranității și a teritoriului oricărei țări și ames
tecul în atacerile interne ale oricărei țări 
vor periclita în mod inevitabil pacea. Dacă 
țările dau asigurări că nu vor comite acte 
de agresiune una împotriva alteia, în relațiile 
internaționale se vor crea condițiile pentru 
coexistența pașnică. Dacă țările dau asigu
rări că nu se vor amesteca nici una în afa
cerile interne ale alteia, atunci va fi posibil 
ca popoarele acestor țări să-și aleagă pro
pria lor orînduire politică și modul lor de 
viață conform dorinței lor. Noi susținem că 
acordurile de la Geneva cu privire la resta
bilirea păcii în Indochina trebuie să fie înde
plinite cu strictețe și în mod cinstit. Nu tre
buie să se permită nici un fel de amestec 
sau obstrucție din nici o parte. Totodată, 
problema unificării pe cale pașnică a Coreei 
trebuie rezolvată în conformitate cu aceleași 
principii.

Noi țările Asiei și Africii trebuie să cola
borăm în domeniile economic și cultural 
pentru a înlesni lichidarea înapoierii econo
mice și culturale pricinuită de lunga peri
oadă de exploatare și asuprire colonială. A- 
ceastă colaborare trebuie să fie bazată pe 
relații de reciprocitate și pe avantaje reci
proce și fără condiții preferențiale,

Astăzi, cînd popoarele Asiei și Africii își 
iau tot mai mult soarta în propriile lor 
mîini, deși colaborarea economică și cultu
rală care există în prezent între noi nu poate 
fi încă foarte largă, se poate spune cu 
siguranță că această colaborare bazată 
pe egalitate și avantaje reciproce va 
avea un viitor strălucit. Sîntem încredințați 
că odată cu dezvoltarea industrializării ță
rilor noastre, cu ridicarea nivelului de trai 
al popoarelor noastre și cu înlăturarea ba
rierelor comerciale artificiale ridicate între 
noi din afară, schimburile comerciale și 
colaborarea economică între țările Asiei 
și Africii vor deveni și mai strînse, iar 
schimburile culturale vor deveni și mai in
tense.

In interesul apărării păcii mondiale, noi, 
țările Asiei și Africii, care ne aflăm în con
diții mai mult sau mai puțin asemănătoare, 
trebuie să fim primele care să colaborăm 
între noi într-un spirit de prietenie și să 
punem în practică principiul coexistenței 
pașnice.

Guvernul Republicii Populare Chineze este 
întru totul de acord cu obiectivele conferin
ței țărilor Asiei și Africii așa cum au fost 
ele definite de primii miniștri ai celor cinci 
țări din sud-estul Asiei în comunicatul co
mun dat publicității la conferința de la 
Bogor. Sîntem de părere că în scopul pro
movării păcii și colaborării internaționale, 
țările Asiei și Africii trebuie ca, în primul 
rînd, în conformitate cu interesele lor co
mune, să caute să instaureze buna înțele
gere și colaborare între ele și să instituie re
lații de prietenie și de bună vecinătate. In
dia, Birmania și China au proclamat cele 
cinci principii ale coexistenței pașnice ca 
principii călăuzitoare în relațiile dintre ele. 
Aceste principii au fost sprijinite în tot mai 
multe țări.

La conferința de la Geneva, China a afir
mat deasemenea că este gata să dezvolte 
relații de prietenie cu statele indochineze pe 
baza celor cinci principii mai sus amintite. 
Nu există nici un motiv pentru care relațiile 
dintre China și Tailanda, Filipine și alte țări 
vecine să nu poată fi îmbunătățite pe baza 
acestor cinci principii. China este gata să 
stabilească relații oficiale cu alte țări asiati
ce și africane pe baza respectării stricte a 
acestor principii și dorește să promoveze nor
malizarea relațiilor dintre China și Japonia. 
In scopul de a realiza înțelegerea reciprocă 
și colaborarea între noi, propunem ca gu
vernele, parlamentele și organizațiile obștești 
din țările Asiei și Africii să trimită delegații 
care să viziteze celelalte țări.

Domnule președinte, domnilor delegați, au 
apus pentru totdeauna zilele cînd soarta po
poarelor Asiei și Africii era hotărîtă după 
bunul plac al altora. Credem că dacă sîntem 
hotărîți să apărăm pacea lumii, nimeni nu ne 
poate împinge într-un război; dacă sîntem 
hotărîți să luptăm pentru apărarea indepen
denței noastre naționale, nimeni nu ne va 
mai putea înrobi; dacă sîntem hotărîți să 
stabilim relații de prietenie între noi nimeni 
nu ne mai poate desbina.

Noi, țările Asiei și Africii, vrem pace și in
dependență. Noi nu intenționăm să opunem 
țările Asiei și Africii țărilor din alte regiuni 
ale lumii. Dorim în aceeași măsură să sta
bilim relații pașnice și de colaborare cu ță
rile din alte regiuni ale lumii.

Nu a fost ușor să organizăm această întîl
nire a noastră. Deși avem păreri deosebite 
în numeroase privințe acestea nu trebuie să 
influențeze dorințele comune care ne animă 
pe noi toți. Conferința noastră trebuie să 
exprime dorințele noastre comune și să în
scrie astfel o pagină însemnată în istoria 
Asiei și Africii. Totodată contactul care s-a 
stabilit între noi prin această conferință tre
buie menținut pentru ca noi să putem aduce 
o și mai mare contribuție la pacea lumii.

La această ședință președintele Republi
cii Indonezia, Sukarno, a afirmat în mod 
ju<st că .noi ..țările Asiei și Africii, trebuie să 
fim unite. Să salutăm anticipat succesul con
ferinței noastre I

MOSCOVA 19 (Agerpres). — TASS trans
mite: Printr-un decret din 18 aprilie, Prezi
diul Sovietului Suprem al U.R.S.S. hotără
ște : In fiecare an la 22 aprilie, ziua nașterii 
lui V. I. Lenin, marele conducător al oame
nilor muncii și întemeietorul statului sovietic 
socialist, toate instituțiile de stat sovietice 
centrale și locale, întreprinderile, organiza

Colaborarea romîno~bulgară în problemele sănătății
SOFIA 19 (Agerpres). — A.T.B. trans

mite : Zilele acestea, în orașul Ruse din 
R. P. Bulgaria a avut loc o conferință a re
prezentanților R. P. Bulgaria și Republicii 
Populare Rotnîne privind schimbul de expe
riență în lupta împotriva matariei și a vier
milor intestinali. Din partea Republicii Popu
lare Romîne au participat dr. Florica Vasl- 
lescu, locțiitor al ministrului Sănătății, Gh.

O nouă demascare a adversarilor colaborării 
internaționale

MOSCOVA 19 (Agerpres). — TASS trans
mite : ,.Pravda" publică sub semnătura lui 
I. Alexandrov o notă intitulată „Pe margi
nea invitației primite de veteranii sovietici 
de a vizita S.U.A.".

După cum a mai anunțat ziarul „Pravda", 
organizația „Veteranii americani ai întîlni- 
rii de pe Elba" a invitat veterani sovietici 
la Washington pentru a participa la aduna
rea organizată cu prilejul celei de a 10-a 
aniversări a acestei întîlniri. Un grup de ve
terani sovietici au acceptat această invita
ție, declarînd că sînt gata să plece în Statele

Ultimele știri

Declarația lui Ă. Eden ou privire la tratativele sovieto-austriace
LONDRA 19 (Agerpres). — La 19 aprilie 

Camera Comunelor și-a reluat lucrările. Cu 
acest prilej A. Eden a răspuns Interpelărilor, 
pentru prima dată în calitate de prim mini
stru.

Agenția France Presse anunță că răspun- 
zînd unei întrebări puse de fruntașul laburist 
Morrisson în legătură cu tratativele sovieto- 
austriace, Eden a declarat: „Guvernul bri
tanic primește evident în mod favorabil acor

încheierea unul Acord cultural Intre R. P.R. șl R.P. Albania
La 14 aprilie a.c. s-a semnat la Tirana 

planul pentru aplicarea convenției culturale 
dintre Republica Populară Romînă și Repu
blica Populară Albania pe anul 1955.

Planul de muncă a fost semnat din par
tea albaneză de Fadil Pacrami, președintele 
comitetului albanez pentru relații culturale 
cu străinătatea, iar din partea romînă de 
către Stere Nichifor, ambasador extraordi
nar și plenipotențiar al R.P. Romîne în R. P. 
Albania.

I n f o r
Intre 22 șl 24 aprilie va avea loc la Leip

zig conferința oamenilor muncii și sindica
telor din țările europene.

La această conferință oamenii muncii și 
sindicatele din țara noastră vor fi reprezen
tate de o delegație din care fac parte tova
rășii : Ion Dobre, secretar al Consiliului Cen
tral al Sindicatelor din R.P.R., Ștefan Mesza- 
roS, topitor la Combinatul de metalurgie ne
feroasă din Baia Mare și Antoaneta Alexo- 
vici-Manea, muncitoare textilistă la Uzinele 
textile „7 Noiembrie" din București.

Membrii delegației au părăsit marți la 
amiază Capitala, îndreptîndu-se spre Leip
zig.

★
„Comisia de dramaturgie cinematografică a 

Uniunii Scriitorilor din R.P.R. organizează, 
vineri 22 aprilie, la Casa Scriitorilor, o dis
cuție asupra filmului „Desfășurarea". Pentru 
a se putea urmări procesul de creație, prin 
trecerea de la nuvela cu același titlu la sce
nariu și apoi la film, tovarășul Marin Preda, 
laureat al Premiului de Stat, va vorbi, în 
deschiderea discuțiilor, despre munca sa de 
scenarist.

SPORT
Echipa feminină de tenis de masă a țării noastre a învins 

echipa Japoniei
UTRECHT (Agerpres). — In cadrul 

campionatelor mondiale de tenis de masă 
ieri a început turneul final pentru „Cupa 
Corbillon". La acest turneu care va desemna 
cîștigătoarea campionatului mondial feminin 
pe echipe, s-au calificat reprezentativele 
R.P.R., Japoniei și Angliei.

Prima întîlnire s-a disputat între echipele 
R.P.R. și Japoniei, ambele neînvinse de la 
începutul campionatelor. Pentru reprezentan
tele țării noastre acest meci constituia un 
examen foarte greu, deoarece jucătoarele ja
poneze sînt considerate printre cele mai bune 
din lume. Anul trecut, la campionatele de 
la Londra, echipa Japoniei a reușit să cuce
rească pentru a doua oară „Cupa Corbillon".

Cele două jucătoare care au reprezentat 
țara noastră, Angelica Rozeanu și Ella Zel
ler au jucat însă foarte bine reușind la ca
pătul unei lupte pasionante să învingă cil 
3—2 puternica echipă a Japoniei. Jocul de 
o înaltă măiestrie demonstrat de Angelica 
Rozeanu, calmul și extraordinara voință de 
a învinge de care a dat dovadă Zeller, în
vingătoare în setul decisiv, au produs o mare 
impresie printre spectatorii și participanții 
la campionate.

Știri

• In cadrul turneului pe care-1 întreprinde 
în R. Cehoslovacă, echipa de rugbi a orașu
lui București va susține astăzi la Brno o 
nouă întîlnire, înfruntînd în meci revanșă 
reprezentativa orașului Praga.

După cum se știe primul meci dintre aceste 
echipe s-a terminat cu victoria formației 
noastre cu scorul de 11-3 (8-0).
• Marți dimineața a sosit în Capitală, ve

nind din R. P. Bulgaria, echipa de fotbal a 
tineretului din R. P. Chineză. In Gara de 
Nord oaspeții au fost întîmpinați de repre

țiile obștești, precum șl ambasadele, misiu
nile, consulatele și reprezentanțele comercia
le ale U.R.S.S. în statele străine -vor arbora 
pe clădirile lor, la stațiile de cale ferată, la 
cheiurile fluviale, Ia gări, pe vasele flotei 
militare și comerciale a U.R.S.S. și pe casela 
de locuit — drapelul de stat al Uniunii Re
publicilor Sovietice Socialiste.

Ltipașcu, membru corespondent al Academiei 
R.P.R., dr. Pompiliu Zgîndăr, și dr. Veronica 
Corijescu.

Din partea R. P. Bulgaria au participat 
dr. Ludim Stoianov, locțiitor al ministru'ul 
Sănătății Publice și al Asigurărilor Sociale 
și funcționari superiori ai institutelor sani
tare din R. P. Bulgaria. i

Unite îndată ce guvernul S.U.A. le va acora 
da viza de intrare.

După cum rezultă dintr-o informație trans
misă de agenția Associated Press, un repre- 
zentant al departamentului de stat s-a gră
bit să se dedea la atacuri împotriva vetera-; 
nilor sovietici, declarînd fără temei că accent 
tarea veteranilor sovietici de a lua parte la 
întîlnirea de la Washington propusă de as 
mericani... „aduce a propagandă (?!)“.

Același reprezentant oficial a adăugat pa 
un ton semnificativ că vizita veteranilor so
vietici în S.U.A. „nu a fost deocamdată a-, 
probată de departamentul de stat".

dul realizat la Moscova între guvernul sovie
tic și cancelarul austriac. Sperăm sincer că 
acum poate fi încheiat un tratat de pace cu 
Austria". Eden a declarat: „Reprezentanții 
celor patru guverne vor examina acum îm
preună cu Austria propunerile guvernului 
sovietic".

In continuarea ședinței, ministrul de finan
țe, Butler, a făcut un expozeu asupra proiec-ț 
tului de buget pe anul în curs.

La semnarea planului au fost de față Vasil 
Nathanaili, locțiitor al ministrului afacerilor 
externe, Kareman Ylli, locțiitor al ministru
lui învățămîntului și culturii, Kol Paparisto, 
președintele institutului de științe, Petro 
Kito, directorul radiodifuziunii, Dhimiter La- 
mani, director de presă din Ministerul Aface
rilor Externe ș. a.

La semnare au mal asistat membri al 
ambasadei R.P.R. din Tirana. (Agerpres)

m a ț 11
La discuție au fost Invitați scriitori, regi

zori, lucrători în domeniul cinematografiei 
etc. Pentru documentarea celor care vor să 
ia parte la discuție, biblioteca Casei Scriito
rilor posedă spre consultare un număr de e- 
xemplare ale scenariului.

înainte de începerea discuțiilor, va rula, la 
ora 17, filmul „Desfășurarea".

★

Marți dimineața, membrii delegației de 
muncitori din R. D. Germană, care se află 
în Orașul Stalin, au vizitat uzina de trac
toare „Ernst Thălmann". Oaspeții s-au inte
resat îndeaproape de noul tractor K.D.P. 35.

După amiază, membrii delegației au par
ticipat la consfătuirea fruntașilor, inovatori
lor și inginerilor din uzină, împărtășind me
todele de muncă folosite de muncitorii din 
fabrica de construcții de mașini grele „Ernst 
Thălmann" din Magdeburg.

Ca semn al prieteniei dintre poporul ger
man și poporul romîn, oaspeții au oferit da
ruri muncitorilor de la uzinele de tractoare 
din Orașul Stalin. (Agerpres).

Prima partidă a fost cîștigată de japoneză 
Eguchi împotriva lui Zeller cu 2—0 (21—19, 
21—7). S-au întîlnit apoi Rozeanu și Tanaka 
care au mai jucat în finala campionatului 
mondial de anul trecut. Reprezentanta țării 
noastre a cîștigat cu 2—1 (21—16, 19—21, 
21—9). Proba de dublu a adus din nou în 
avantaj echipa Japoniei care cîștigă cu 2—0 
(Eguchi, Watanabe — Rozeanu, Zeller 
21—19, 21—13), dar Angelica Rozeanu ega
lează învingînd pe Eguchi cu 2—0 (21—13,- 
21—16).

Urmează partida decisivă în care se în- 
tîlnesc Zeller și Tanaka. Primul set este cîș
tigat de jucătoarea japoneză cu 21—14. Zel
ler nu se descurajează și combinînd jocul 
de apărare cu atacuri neașteptate și precise 
reușește să învingă în cel de al doilea set 
cu 21—16. Tanaka începe să dea semne de 
nervozitate, în timp ce Zeller joacă cu mult 
calm și respinge toate atacurile adversarei 
sale. Jucătoarea țării noastre cîștigă ultimul 
set la mare luptă cu 22—20.

In ultimul meci echipa R.P.R. va întîlni 
mîine seară reprezentativa Angliei.

zentanți ai Comitetului pentru cultură fizică 
și sport și de membri ai Comisiei centrale 
de fotbal.

In cursul după amiezii fotbaliștii chinezi 
au făcut un antrenament pe stadionul Loco
motiva P. T. T.

Echipa de tineret a R. P. Chineze va sus
ține mai multe întîlniri prietenești cu echi
pele de fotbal din țara noastră. In primul 
joc echipa oaspete va întîlni joi de la ora 
16 pe stadionul Republicii, echipa Locomo
tiva Grivița Roșie.
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